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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 5/2008 
Caràcter: ordinària 
Data: 30 de maig de 2008 
Horari: de 11:00 a les 14:35 h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  

 
 
 
Paer en cap 

Marta Camps Torrens,  1a Tinent d'Alcalde 
Josep Presseguer Gené,  2on. Tinent d'Alcalde 
Montse Mínguez García,  3a Tinent d'Alcalde 
José Mª Alonso Fernández,  5è. Tinent d'Alcalde 
Dolors Arderiu Sabaté,  6a Tinent d'Alcalde 
Josep Barberà Morreres,  Regidor 
Oriol Yuguero Torres,  Regidor 
Jesús Castillo Cervelló,  Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol,  Regidora 
Juan Gómez López,  Regidor 
Sara Mestres Llusà,  Regidora 
Luis Franco Bergua,  Regidor 
Neus Brocal Mañas,  Regidora 
Isidre Gavín Valls,  Regidor 
Alexis Guallar Tàsies,  Regidor 
Miquel Padilla Díaz,  Regidor 
Beatriu Obis Aguilar,  Regidora 
Maria del Roser Rodríguez Ros,  Regidora 
Ismael Zapater Zapater,  Regidor 
M. José Horcajada Bell-lloch,  Regidora 
Enric Montanya Mias,  Regidor 
Montserrat Bergés Saura,  Regidora 
Francesc Mitjans Guardiola,  Regidor 
M. Mercè Rivadulla Gracia,  Regidora 
Jesús Gutiérrez Bustillo,  Secretari 
Assumpció Massana Estiarte,  Interventora 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
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Excusa la seva assistència: 
 
Montse Parra  Albà,  

 
 
 
4a Tinent d'Alcalde 

Montserrat Bertran Renaches,  Regidora 
 
 
ORDRE DEL DIA 
 
 
 
1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar l'acta de la sessió feta el dia 25 d'abril de 2008. 

 
 
 
2.- DONANT COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L'ALCALDIA DES DEL DARRER 
PLE 
  
La Corporació resta assabentada dels decrets dictats per l'Alcaldia des del darrer Ple  i que 
van del núm. 2063 fins el núm. 2797 ambdòs inclosos. 

 
 
 
3.- RATIFICACIÓ DECRET D'ALCALDIA DE 30-4-2008 DE SOL·LICITUD D'AJUT 
ECONÒMIC PER A LES OBRES DEL PROJECTE D'URBANITZACIÓ DE LA PLAÇA 
BLAS INFANTE 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de data 30-4-2008 relatiu a la sol.licitud 
d'ajut econòmic d'actuació per situació excepcional realitzada per les obres del Projecte 
d'urbanització de la plaça Blas Infante. 

 
 
 
4.- RATIFICACIÓ DE L'ADDENDA NÚM.1 AL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE 
L'AJUNTAMENT DE LLEIDA I  LA FUNDACIÓ LA CAIXA, SIGNAT EN DATA 24-7-2007 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar i donar conformitat a l'Addenda núm. 1 al conveni de 
col·laboració subscrit entre l'Ajuntament de Lleida i la Fundació "La Caixa" el dia 24 de juliol 
de 2007, addenda que va ser foramlitzada entre ambdues parts el passat mes de març. 
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5.- ACORD DE SUBSTITUCIÓ DE DIVERSOS VOCALS EN ÒRGANS DE GOVERN DE 
DIVERSOS ORGANISMES AUTÒNOMS I ALTRES ENS DEPENENTS, A PROPOSTA DEL 
GRUP MUNICIPAL DEL PP 
  
Atesa la proposta presentada pel portaveu del grup municipal del PP, per unanimitat 
s'acorda aprovar la següent proposta d'Alcaldia: 
 
Primer. En relació a l'Institut Municipal de Comerç, Mercats i Consum. 
   a. El cessament del Sr. Òscar Guardiola i Gómez com a vocal membre del consell rector 
de l'organisme autònom Institut Municipal de Comerç, Mercats i Consum de Lleida, a qui 
s'agraeix la tasca prestada en el si de l'organisme autònom. 
   b. Designar el Sr. Julián Rodríguez Alonso, com a membre del consell rector de 
l'organisme autònom Institut Municipal de Comerç, Mercats i Consum de Lleida, a proposta 
del grup municipal del PP, en substitució del Sr. Guardiola.  
 
Segon. En relació a l'Institut Centre Informàtic Municipal (ACCÉS) 
   a. El cessament de la Sra. Anabel Bernadó i Galofré com a vocal membre del consell 
d'administració de l'organisme autònom Institut Centre Informàtic Municipal de l'Ajuntament 
de Lleida (ACCÉS), a qui s'agraeix la tasca prestada en el si de l'organisme autònom. 
   b. Designar el Sr. Antonio Escudero Cantalapiedra com a vocal membre del consell 
d'administració de l'organisme autònom Institut Centre Informàtic Municipal de l'Ajuntament 
de Lleida (ACCÉS), a proposta del grup municipal del PP, en substitució de la Sra. Bernadó.
 
Tercer. En relació al Patronat de Turisme de Lleida 
   a. El cessament de la Sra. Imma Saura i Arilla com a vocal membre del consell 
d'administració de l'organisme autònom Turisme de Lleida, a qui s'agraeix la tasca prestada 
en el si de l'organisme autònom. 
   b. Designar el Sr. José Reñé Porté com a vocal membre del consell d'administració de 
l'organisme autònom Turisme de Lleida, a  proposta del grup municipal del PP, en 
substitució de la Sra. Saura. 
 
Quart. En relació a l'Institut Municipal de Treball "Salvador Seguí" 
   a. El cessament de la Sra. Núria Minguet i Guasch com a vocal membre del consell rector 
de l'organisme autònom Institut Municipal de Treball "Salvador Seguí", a qui s'agraeix la 
tasca prestada en el si de l'organisme autònom. 
   b. Designar el Sr. José Daniel Valle Gómez , com a membre del consell rector de 
l'organisme autònom Institut Municipal de Treball "Salvador Seguí", a proposta del grup 
municipal del PP, en substitució de la Sra. Minguet.   
  
Cinquè. En relació a l'Institut Municipal d'Acció Esportiva 
   a. El cessament del Sr. Francisco Piniés i Bañeres com a vocal membre del consell rector 
de l'organisme autònom Institut Municipal d'Acció Esportiva de Lleida, a qui s'agraeix la 
tasca prestada en el si de l'organisme autònom. 
    b. Designar el Sr. Miguel López Escribano , com a membre del consell rector de 
l'organisme autònom Institut Municipal d'Acció Esportiva de Lleida, a proposta del grup 
municipal del PP, en substitució del Sr. Piniés.   
 
Sisè. En relació a l'Instut Municipal de Sostenibilitat  
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    a. El cessament de la Sra. Imma Saura i Arilla com a vocal membre del consell 
d'administració de l'organització especial Institut Municipal de Sostenibilitat de Lleida, a qui 
s'agraeix la tasca prestada en el si de l'ens. 
    b. Designar el Sr. Juan Carlos Larrégula Masip com a vocal membre del consell 
d'administració de l'organització especial Institut Municipal de Sostenibilitat de Lleida, a  
proposta del grup municipal del PP, en substitució de la Sra. Saura. 
 
Setè.- Donar trasllat d'aquests acords a les persones interessades i  a les presidències i a 
les secretaries dels organismes autònoms i organització especia afectats, als efectes legals 
oportuns.   
 
 
6.- RATIFICACIÓ DECRET D'ALCALDIA DE CREACIÓ DE DIVERSOS COMPLEMENTS 
QUE SERAN D'APLICACIÓ ALS AGENTS, CAPORALS I SERGENTS DE LA GUÀRDIA 
URBANA QUE INCLOUEN DIFERÈNCIES ECONÒMIQUES ENTRE GRUP I  NIVELLS 
  
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda ratificar el 
decret d'Alcaldia de data 22-5-2008 el qual, en la seva part dispositiva diu: 
 
1r. La creació d'un complement que s'aplicarà als agents de la Guàrdia Urbana que inclourà 
la diferència econòmica entre el grup retributiu D i C, així com la diferència econòmica entre 
els complements de destí 16 al 19. 
 
2n. La creació d'un complement que s'aplicarà als caporals de la Guàrdia Urbana que 
inclourà la diferència econòmica entre el grup retribuciu D i C, així com la diferència 
econòmica entre els complemetns de destí 18 al 20. 
 
3r. La creació d'un complement que s'aplicarà als sergents de la Guàrdia Urbana que 
inclourà la diferència econòmica entre els complements de destí 19 al  21. 
 
4t. Els efectes econòmics seran de data 1 de gener de 2008. 
 
7.- DONANT COMPTE DEL DECRET D'ALCALDIA DE 6-5-2008 DE NOMENAMENT 
D'INTERVENTOR DE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA,  MITJANÇANT EL SISTEMA DE 
LLIURE DESIGNACIÓ 
  
La Corporació resta assabentada del decret d'Alcaldia de data 6 de maig de 2008 mitjançant 
el qual es resol nomenar al Sr. JORDI SANUY VALLÉS com a interventor de l'Ajuntament de 
Lleida mitjançant el sistema de lliure designació. 

 
 
 
8.- SOL.LICITUD A LA DIRECCIÓ GENERAL D'ADMINISTRACIÓ LOCAL  DE LA 
CREACIÓ DEL LLOC DE TREBALL D'ADJUNT SECRETARIA GENERAL 
  
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
PRIMER. En execució de l'acord plenari de 19 de desembre de 2007, pel qual s'incloïa en la 
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plantilla municipal i es creava la plaça i el lloc de treball de "Adjunt Secretaria General", 
definir el contingut de les responsabilitats específiques (esmentades en l'antecedent 
precedent)  i la categoria del lloc (entrada), i la seva denominació atribuïda a la persona que 
l'exerceixi que serà  de "secretari/a adjunt/a o secretari/a general adjunt/a",  als efectes  de 
la formalització oportuna de conformitat amb la legislació que regula els funcionaris 
d'administració local amb habilitació de caràcter estatal.  
 
SEGON. Sol·licitar a la Direcció General d'Administració Local de la Generalitat de 
Catalunya (en exercici de les competències fixades per la D. A.  2a, apartat 3r de la Llei 
7/2007, de 12 d'abril, de l'Estatut bàsic de l'empleat públic), que en execució de l'acord 
Plenari de la corporació de data 19 de desembre de 2007,  acordi la creació formal de la 
plaça i la classificació del lloc de treball corresponent a l'Ajuntament de Lleida, denominada 
"Adjunt Secretaria General", amb les següents característiques: 
 
- Escala de funcionaris amb habilitació de caràcter estatal. 
- Subescala de Secretaria. 
- Categoria de entrada.  
- Sistema de cobertura: Lliure designació, amb nivell 30 de complement de destinació.  
 
TERCER- Demanar a la Direcció General d'Administració Local de la Generalitat de 
Catalunya que faci públic l'acord de classificació mitjançant la publicació prevista en la 
normativa vigent i que en doni trasllat al Ministeri d'Administracions Públiques als efectes de 
l'exercici de les funcions que li encomana la D. A. 2a de la Llei 7/2007, de 12 d'abril i 
disposicions concordants.  
 
9.- CREACIÓ DE DIFERENTS PLACES PER A DUR A TERME LES PROMOCIONS 
INTERNES AMB MODIFICACIÓ DEL LLOC DE TREBALL I NIVELL DE CATÀLEG, TANT 
A LA CORPORACIÓ COM ALS INSTITUTS MUNICIPALS 
 
Vista la proposta del gerent de Recursos Humans i Via Pública, per unanimitat s'acorda:  
 
La creació de places, que tot seguit es relacionen, amb amortització de les que, un cop fetes 
aquestes promocions, restin vacants: 
 
Places laborals: 
 
- 1 plaça de treballador/a familiar, grup D, laboral. 
- 1 plaça d'oficial d'obres i serveis, grup D, laboral. 
- 3 places d'administratiu, grup C, laborals.   
 
Places de funcionaris de carrera: 
 
- 1 plaça de tècnic de gestió, d'administració especial, grup B, que s'adscriurà a la plantilla 
de l'Institut Municipal de Turisme. 
- 1 plaça d'administratiu, d'administració general, grup C, que s'adscriurà a la plantilla de 
l'Institut Municipal de Turisme de Lleida. 
- 1 plaça de tècnic mig informàtica, d'administració especial, grup B, que s'adscriurà a la 
plantilla de l'Institut Municipal de Mercats i Consum. 



 
 
 
 
 
 

 6

- 1 plaça d'administratiu general, grup C, que s'adscriurà a la plantilla de l'Institut Municipal 
de Mercats i Consum.  
- 1 plaça d'oficial d'obres i serveis, d'administració especial, grup D, que s'adscriurà a la 
plantilla de l'Institut Municipal de Mercats i Consum.  
- 1 plaça d'operador f'informàtica, d'administració especial, grup C, que s'adscriurà a la 
plantilla de l'Institut Municipal d'Informàtica-Accès. 
- 1 plaça d'administratiu, d'administració general, grup C, que s'adscriurà a la plantilla de 
l'Institut Municipal d'Informàtica-Accès.  

 
 
 
10.- AMORTITZACIÓ D'UNA PLAÇA DE PSICÒLEG/A I CREACIÓ D'UNA DE 
LLICENCIAT/DA EN CIÈNCIES POLÍTIQUES I DE L'ADMINISTRACIÓ 
  
Vista la proposta del gerent de Recursos Humans i Via Pública, amb 14 vots a favor del PSC 
i 11 abstencions de CiU, PP, ERC-EV i ICV-EUiA,  s'acorda: 
 
L'amortització d'una plaça de psicòleg/a, de la Gerència de Serveis a les Persones, i la 
creació d'una de llicenciat en Ciències Polítiques i de l'Administració, que s'adscriurà a la 
Regidoria de Cooperació Territorial i Projecció Exterior. 

 
 
 
11.- APROVACIÓ, A LA PLANTILLA DE L'AJUNTAMENT,  D'UNA PLAÇA DE TÈCNIC/A 
DE GESTIÓ, QUE S'ADSCRIURÀ A L'INSTITUT MUNICIPAL DE MERCATS I CONSUM 
  
Atesa la petició de la Gerència de l'IMMC de creació d'una plaça de tènic de gestió, de 
l'escala d'administració especial, cos de gestió, grup B, per a la qual es va fer la 
corresponent reserva pressupostària en l'acord del consell rector de l'Institut, ratificat pel Ple 
de l 'Ajuntament de data 19-12-07 i vista la proposta del gerent de Recursos Humans i Via 
Pùblica, per unanimitat s'acorda: 
 
L'aprovació, a la plantilla de l 'Ajuntament de Lleida, de la plaça de tècnic de gestió, grup B, 
exposada més amunt, amb adscripció de la mateixa a l'Institut Municipal de Mercats i 
Consum.  

 
12.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER IMMACULADA ROMERO RUIZ 
  
Vista la proposta del cap del Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar a la funcionària interina Sra. IMMACULADA ROMERO RUIZ, mestra d'escola 
bressol, per exercir un segon lloc de treball o activitat de depenenta, a l'empresa Megacris 
SL, amb una dedicació de 10 hores setmanals. 
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de durada o 
en el contingut, s'haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans. 
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13.- DONANT COMPTE DELS ESTATS D'EXECUCIÓ DELS PRESSUPOSTOS DE 
L'AJUNTAMENT, OOAA I EMPRESES A 31-3-2008 
  
La Corporació resta assabentada de l'estat d'execució dels pressupostos i del moviment de 
la Tresoreria de l'Ajuntament, Organismes Autònoms i Empreses Municipals a 31/03/2008, 
en compliment d'allò disposat a l'article 207 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, 
i article 83 de les Bases d'Execució del Pressupost Municipal. 

 
 
 
14.- APROVACIÓ DEL CONTRACTE D' ARRENDAMENT  DEL PAVELLÓ DE LA CIUTAT 
ESPORTIVA DE LA FUNDACIÓ LLEIDA BASQUET 
  
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i 
Cooperació Territorial, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar el contracte d'arrendament entre l'Ajuntament i l'entitat Caixarenting S.A.U., d'un 
immoble destinat a pavelló esportiu situat al c/ Baró de Maials 117-119, per un període de 
quinze anys. 
 
2n. Autoritzar a l'Il·lm. senyor alcalde, de forma tan amplia com en dret sigui possible, per a 
la signatura dels documents necessaris per a l'execució del previst en el punt primer, 
introduint les modificacions en el document que es requereixin, sempre que no siguin de 
caràcter substancial. 

 
 
 
15.- MODIFICACIÓ DE TARIFES REGULADORES DEL SERVEI DE SUBMINISTRAMENT 
D'AIGUA POTABLE 
 
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i  
Cooperació Territorial, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar la tarifa reguladora del servei de subministrament d'aigua potable, d'acord amb la 
redacció annexa. 
 
2n. Comunicar l'aprovació d'aquestes tarifes a la Comissió de Preus de Catalunya. 
 
"ANNEX: 
TARIFA REGULADORA DEL SERVEI DE SUBMINISTRAMENT D'AIGUA POTABLE  
 
La present tarifa és aplicable al servei de subministrament d'aigua potable. 
 
L'obligat el pagament en els apartats a) i b) anteriors és la persona física o jurídica ocupant 
d'habitatges i titulars d'explotacions industrials, agrícoles o comercials ubicades a les zones 
on es presti el servei. En cas que no es pugui determinar l'usuari estarà obligat el pagament 
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el propietari de la finca, podent aquest repercutir el cost a l'usuari final del servei. 
 
A) CONSUM D'AIGUA. 
 
L'import es calcularà pels consums reals mesurats per comptadors d'acord amb la següent 
tarifa: 
1.- Consum domiciliaris, comercials, industrials i altres: 
                                                                                           euros/m3 
Consum bimensual            de                  a                                           Tarifa 
                                            0                 24                                         0,3503 
                                           25                54                                         0,4300  
                                           54           99999                                        0,7063                                 
 
La present tarifa s'aplicarà als preus per cada trams de consum. 
 
2.-Consum de centres hospitalaris, centres d'ensenyament reglat i centres penitenciaris: 
 
Consum Hospital/Col·legis/Presó                                                          0,3503 
 
3.-Aforaments. Es consideren aforaments els subministraments que es realitzen sense 
comptador de cabdal. La tarifa a aplicar és la següent: 
 
Aforaments                                                                                             0,4409 
 
En els aforaments s'aplica el preu anterior sobre un consum estimat de 30 m3 mensuals per 
usuari. 
 
4.-Subministrament en alta: 
 
Es consideren subministrament en alta els que es produeixin com aportació a altres xarxes 
de distribució de fora del municipi de Lleida. En aquest casos la tarifa serà de: 
 
Consum en alta                                                                                     0,3503 
 
B) QUOTA DE SERVEI. 
 
S'estableix una quota de servei d'import únic per usuari i mes: 
Quota servei euros /usuari/mes                                                                  2,0000 
 
La quota de servei no s'aplicarà al subministrament en alta. 
 
NORMES DE GESTIÓ. 
 
1. Els propietaris  d'immobles subjectes a aquesta exacció han de presentar  en   les  
oficines  de  l'empresa  concessionària  la declaració d'alta. 
  
2. També  s'ha de  presentar al mateix lloc la declaració si hi ha alguna modificació. Aquells 
que no acompleixin aquesta obligació han de continuar pagant la tarifa. Les declaracions de 
modificació tindran efecte a partir de la facturació següent. 
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3. La tarifa, pel que  fa a la quota determinada per aplicació de la regla que  correspongui al 
consum mínim, neix des que s'inicia la connexió amb la xarxa d'aigües d'aquest Ajuntament.
 
4. La  confecció i el cobrament de  rebuts  es  farà  per  l'empresa concessionària del Servei 
conforme a  les  normes  contingudes en l'esmentat  Contracte  de  Concessió  
Administrativa  esmentat  a l'article 1. 
  
5. Quan no s'hagi pogut efectuar la lectura de comptador, es facturarà a compte per 
estimació a partir de l'històric de lectures de l'usuari corresponents a l'any anterior. Aquesta 
facturació es descomptarà de la que s'obtingui a la propera lectura. 
 
TIPUS DE SUBMINISTRAMENT 
 
1. El subministrament d'aigua potable es fa per mitjà de: 
  
a) Comptadors. 
  
b)  Aforament.  A  l'efecte  d'aquesta tarifa,  es  considera aforament  la captació  d'aigües  
de  la  xarxa  municipal  sense comptador idoni per mesurar  el  volum  en m3 d'aigua 
consumida. 
 
c) Subministrament en alta.  
 
2.  Les  concessions   noves   només   s'han   d'atorgar  per  al subministrament per mitjà de 
comptador. 
 
NORMA FINAL 
 
REGLAMENT D'AIGÜES 
  
Els requisits i condicions  tècniques  dels  aparells  i  de  les instal·lacions  per  a 
subministrament  d'aigua  potable,  es regeixen pel Reglament d'aigües d'aquest 
Ajuntament, que també té caràcter supletori quan a les normes d'aquesta regulació. 
 
 
16.- GESTIÓ TRIBUTÀRIA. CONCESSIÓ DE BONIFICACIÓ A LA UNIVERSITAT  DE 
LLEIDA 
  
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i 
Cooperació Territorial, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar la bonificació del 50% de la quota de l'Impost de construccions, instal·lacions i obres 
a la Universitat de Lleida (expedient 345/2006 d'obres majors) per obres de rehabilitació de 
la caserna número 6 d'Infanteria, ubicada al turó de Gardeny, resultant una quota a liquidar 
de 66.923,61 euros (50% s/. 133.847,22 ueros). 
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17.- RATIFICACIÓ DE L'ACORD DEL CONSORCI DE PROMOCIÓ ECONÒMICA DE 
MODIFICACIÓ DELS SEUS ESTATUTS 
  
Per unanimitat, s'acorda ratificar l'acord del Consell General del Consorci de Promoció 
Econòmica de Lleida de data 28 de desembre de 2007, pel qual s'aprovà la modificació dels 
Estatuts del Consorci, en els següents termes: 
 
-Article 2. S'ha afegit textualment la consideració del Consorci de caràcter local. 
 
-Article 6. S'ha modificat el text que fa referència a la seu social de l'entitat. Textualment: El 
Consorci té el seu domicili a Lleida, Turó de Gardeny, Parc Científic Agroalimentari, Centre 
d'Iniciatives Empresarials, edifici 23 A. 
 
-Article 8.2. S'ha eliminat la facultat del Consell per a elegir-ne el president, donada la 
incongruència expressa amb el mateix article, apartat a), el qual atorga la presidència del 
Consorci a l'Alcalde de la ciutat. 
 
-Article 9.a). Igualment, s'ha eliminat la facultat del Consell per a elegir-ne el president. 
 
-Article 9.b). No s'ha alterat el contingut, però si l'ordre. Queda textualment: A proposta del 
President, nomenar el Gerent el Secretari i l'Interventor. 
 
-Article 15.1. S'ha reduït a mitja hora el temps d'espera per a celebrar reunió del Consell en 
segona convocatòria. 
 
-Article 15.3. c). S'ha eliminat la quantificació de vot favorable del Consell per el 
nomenament de president.   

 
 
 
18.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D'APROVACIÓ DELS PROJECTES I SOL·LICITUDS DE 
SUBVENCIÓ CONVOCATS PER L'ORDRE TRE/165/2008, DE 15 D'ABRIL 
  
Vista la proposta del gerent de Recursos Econòmics i Concessions, per unanimitat s'acorda:
 
Ratificar el decret de data 23-5-2008 d'aprovació dels projectes i les sol·licituds de 
subvenció convocats per l'ORDRE TRE/165/2008, de 15 d'abril, per la qual s'aproven les 
bases reguladores dels ajuts per a la realització de projectes i accions per a l'ocupació amb 
les entiats locals i s'obre la convocatòria per al període 2008/2009 i que preveu també la 
regulació de la convocatòria per a l'any 2008. 
 
 
 
19.- INFORME PREVI AMPLIACIÓ DECATHOLN 
  
Atesa la proposta de la presidenta de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i 
Cooeració Territorial, que en la seva part expositiva diu: 
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"Atesa la sol·licitud de DECATHLON ESPAÑA, SA, d'ampliar la superfície comercial de la 
llicència ambiental atorgada en maig de 2007, amb l'objectiu de poder desenvolupar un 
concepte comercial que respon a les necessitats dels consumidors i garantir una amplia i 
variada, oferta de productes, zones d'exposició i assaig dels articles esportius. 
 
La Llei 18/2005 d'Equipaments Comercials, determina les superfícies especialitzades 
d'esport, son grans establiments comercials quan la superfície de venda supera els 1.300m2
 
Atenent el que estableix la mateixa llei, la localització dels grans establiments, només es 
poden implantar en les trames urbanes dels municipis. 
 
La modificació de la trama urbana, publicada en l'ordre  IUE/31/2008, que inclou entre altres 
el sector on es vol implantar el sol·licitant, concretament el  Pla Parcial SUR 5 ILLA F1 i F2. 
 
La Llei 18/2005, de 27 de desembre, d'Equipaments Comercials, estableix que cal disposar 
de la llicència comercial de la Generalitat que atorga el departament competent en matèria 
de comerç, prèviament a la sol·licituds de les llicències municipals d'obres i activitats en els 
cas de les ampliacions dels establiments comercials, les superfícies dels quals superi 
desprès de l'ampliació, el límit que estableix pels establiments de superfícies 
especialitzades. Classificació de gran a partir de 1.300 m2 de superfície de venda.  
 
Atès que es necessari en el tràmit de concessió de la llicència comercial de la Generalitat, la 
persona sol·licitant ha d'aportar un informe emès per l'Ajuntament del municipi en el qual es 
pretén ampliar un establiment comercial i ha d'estar aprovat pel Ple. 
En virtut del informe tècnic favorable, subjecte al Informe sobre el grau de concentració 
empresarial que emet el Servei d'Ordenació de la distribució comercial de la Generalitat de 
Catalunya. 
 
Considerant que la sol·licitud s'adequa a la normativa comercial establerta i encaixa la 
potenciació de Lleida com a Centre comercial que promou l'Institut Municipal de Comerç 
Mercats i Consum". 
 
Per unanimitat s'acorda: 
 
Informar favorablement la sol·licitud de l'empresa DECATHLON SA per a la tramitació de la 
llicència comercial a la Generalitat de Catalunya.  
 
 
20.- APROVACIÓ DE LA SOL·LICITUD DE L'EIX COMERCIAL DE ZONA 
D'EXCEL·LÈNCIA COMERCIAL 
  
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i 
Cooperació Territorial, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Ratificar la voluntat de l'Ajuntament de Lleida, mitjançant la regidoria de Comerç, Mercats 
i Consum, en recolzar la sol·licitud formulada per l'associació de l'Eix Comercial de Lleida, 
per a obtenir la qualificaicó de Zona d'Excel·lència comercial, i convertir una determinada 
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àrea acotada de la ciutat en una zona d'excel·lència comercial. 
 
2n. Col·laborar amb els recursos disponibles i dins del marc del compromís subscrit el 
passat 22 d'octubre de 2007 amb la Direcció General de Comerç i la Federació de l'Eix 
Comercial, per a la consolidació del projecte. 

 
 
 
21.- APROVACIÓ BASES ESPECÍFIQUES DE DIFERENTS LÍNIES 
SUBVENCIONADORES DE LA REGIDORIA DE SERVEIS PERSONALS I SALUT 
PÚBLICA I APROVACIÓ DE LA CONVOCATÒRIA DE SUBVENCIONS D'AQUESTES 
LÍNIES PER A L'ANY 2008 
  
Vista la proposta del gerent de Serveis a les Persones, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Aprovació de les bases específiques de les següents línies subvencionadores de la 
regidoria de Serveis Personals i Salut Pública, línies incloses en el "Pla estratègic de 
subvencions de l'Ajuntament de Lleida 2008-2010": 
 
- Ajuts a projectes adreçats a la Gent Gran: 25.000 euros amb càrrec a la partida 05-312-
489.01. 
- Ajuts a projectes de prevenció de les situacions de risc de la infància: 18.000 euros amb 
càrrec a la partida 05-312-489.01. 
- Ajuts a projectes d'atenció a les persones amb discapacitats i/o dependència: 17.000 euros 
amb càrrec  a la partida 05-312-489.01. 
- Ajuts a projectes de prevenció i reinserció en drogodependència: 18.000 eurs amb càrrec a 
la partida 05-312-489.01. 
-  Ajuts a projectes per a la inclusió de persones i col·lectius en situació de vulnerabilitat 
social: 26.500 euros  amb càrrec a la partida 05-312-489.01. 
- Ajuts a projectes de promoció i protecció de la salut i sensibilització de la salut pública: 
13.766,15 euros amb càrrec a la partida 05-312-489.01. 
 
2. Aprovar la convocatòria pública de les esmentades línies subvencionadores per a l'any 
2008 que tindran un termini de presentació de sol·licituds d'un mes des de l'endemà de la 
publicació d'aquestes bases i de la convocatòria al Butlletí Oficial de la Província.  
 
3. Aprovar el nomenament de l'Òrgan Instructor de les línies subvencionadores de Serveis 
Personals i Salut Pública en la persona de la regidora Sra. M. Rosa Ball Papiol. 
 
4. Aprovar el nomenament dels membes que formen la Comissió Avaluadora de les línies 
subvencionadores de Serveis personals i Salut Pública: 
La Comissió avaluadora estarà formada per: 
Sr. Carles Alsinet Mora. Gerent de Serveis a les Persones 
Sra. Marta Feixa Pàmpols. Cap de Serveis de programes especialitzats 
Sra. Mercè Tor Palau. Cap de Secció de Salut Pública 
Sra. Pilar Planella de Rubinat. Cap de la  UT de Gent Gran 
Sra. Lluïsa Conejos Ara. Cap de la  UT de Drogodependència 
Sra. Aida Cereijo Reche. Responsable de l'Àrea persones amb discapacitats 
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Sr. Joan Canut Roig. Cap de la  UT Lluita contra la pobresa i exclusió social  
Sra. Isabel Prat Corretge. Cap  de la UT d'Infància. 
 
5. Sotmetre les bases específiques a informació pública per un termini de 20 dies, mitjançant 
anunci a publicar en el BOP de Lleida i en el Tauler d'edictes municipal, de conformitat amb 
el previst en l'article 124.2 del vigent ROAS. Aquest acord d'aprovació es considerarà 
definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini d'exposició pública. Es 
delega expressament en la Junta de Govern Local i en l'Alcaldia (indistintament) la resolució 
de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les bases específiques, així com per 
l'adopció de les mesures pertinents en relació a una eventual modificació en el termini de 
presentació de sol·licituds. 
 
 
22.- APROVACIÓ BASES ESPECÍFIQUES DE LES DIFERENTS LÍNIES 
SUBVENCIONADORES DE LA REGIDORIA DE JOVENTUT I APROVACIÓ DE LA 
CONVOCATÒRIA DE SUBVENCIONS D'AQUESTES LÍNIES PER A L'ANY 2008 
 
Vista la proposta del gerent de Serveis a les Persones, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Aprovació de les bases específiques de les següents línies subvencionadores de la 
regidoria de Joventut,  línia inclosa en el "Pla estratègic de subvencions de l'Ajuntament de 
Lleida 2008-2010": 
 
Línia 13 d'ajuts a projectes adreçats a les entitats juvenils amb càrrec a la partida 05-311-
489.01. 
  
2. Aprovar la convocatòria pública de les esmentades línies subvencionadores per a l'any 
2008 que tindran un termini de presentació de sol·licituds d'un mes des de l'endemà de la 
publicació d'aquestes bases i de la convocatòria al Butlletí Oficial de la Província.  
 
3. Aprovar el nomenament de l'Òrgan Instructor de la línia subvencionadora de Joventut en 
la persona del regidor Sr. Oriol Yuguero Torres.  
 
4. Aprovar el nomenament dels membes que formen la Comissió Avaluadora de la 
subvencionadora de Joventut:  
 
La Comissió avaluadora estarà formada per: 
Sr. Carles Alsinet Mora. Gerent de Serveis a les Persones 
Sra. Emília Corona Calvet. Cap de Secció de Joventut 
Sra. Elena Aranda. Cap de la UT d'Associacionisme i participació juvenil 
Sr. Juanjo Rodríguez Ruiz. Cap de la UT de Lleure i cultura juvenil 
Sra. Gemma Domingo Llobet. Cap de la UT d'Informació juvenil. 
 
5.  Sotmetre les bases específiques a informació pública per un termini de 20 dies, 
mitjançant anunci a publicar en el BOP de Lleida i en el Tauler d'edictes municipal, de 
conformitat amb el previst en l'article 124.2 del vigent ROAS. Aquest acord d'aprovació es 
considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini d'exposició 
pública. Es delega expressament en la Junta de Govern Local i en l'Alcaldia (indistintament) 
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la resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les bases específiques, així 
com per l'adopció de les mesures pertinents en relació a una eventual modificació en el  
termini de presentació de sol·licituds. 
 
 
23.- APROVACIÓ BASES ESPECÍFIQUES DE LES DIFERENTS LÍNIES 
SUBVENCIONADORES DE LA REGIDORIA DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA I 
APROVACIÓ DE LA CONVOCATÒRIA DE SUBVENCIONS D'AQUESTES LÍNIES PER A 
L'ANY 2008 
  
Vista la proposta del cap d'Acció Participativa de la Regidoria de Participació Ciutadana,  per 
unanimitat s'acorda: 
 
1. Aprovació de les bases específiques de les següents línies subvencionadores de la 
regidoria de Serveis Personals i Salut Pública, línies incloses en el "Pla estratègic de 
subvencions de l'Ajuntament de Lleida 2008-2010": 
 
- Ajuts a projectes d'entitats veïnals: 330.000 euros amb càrrec a les partides: 05-463-
489.01; 05-312-489.01; 05-452-489.01; 79-451-489.00. 
 
- Ajuts a projectes de cases regionals: 44.500 euros amb càrrec a la partida 05-463-489.01.
 
2. Aprovar la convocatòria pública de les esmentades línies subvencionadores per a l'any 
2008 que tindran un termini de presentació de sol·licituds d'un mes des de l'endemà de la 
publicació d'aquestes bases i de la convocatòria al Butlletí Oficial de la Província.  
 
3. Aprovar el nomenament de l'Òrgan Instructor de les línies subvencionadores de Serveis 
Personals i Salut Pública en la persona del regidor Sr. Joan Gómez López.  
 
4. Aprovar el nomenament dels membes que formen la Comissió Avaluadora de les línies 
subvencionadores de Serveis personals i Salut Pública: 
 
La Comissió avaluadora estarà formada per: 
 
- Ajuts a projectes d'entitats veïnals: 2 tècnics de la regidoria de Participació Ciutadana i 2 
representants de la FAV. 
- Ajuts a projectes de cases regionals: 2 tècnics de la regidoria de Participació Ciutadana i 1 
representant de la Federació de Cases Regionals. 
 
5. Sotmetre les bases específiques a informació pública per un termini de 20 dies, mitjançant 
anunci a publicar en el BOP de Lleida i en el Tauler d'edictes municipal, de conformitat amb 
el previst en l'article 124.2 del vigent ROAS. Aquest acord d'aprovació es considerarà 
definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini d'exposició pública. Es 
delega expressament en la Junta de Govern Local i en l'Alcaldia (indistintament) la resolució 
de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les bases específiques, així com per 
l'adopció de les mesures pertinents en relació a una eventual modificació en el termini de 
presentació de sol·licituds. 
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24.- APROVACIÓ BASES ESPECÍFIQUES DE LES DIFERENTS LÍNIES 
SUBVENCIONADORES DE LA REGIDORIA DE DRETS CIVILS, COOPERACIÓ I 
IMMIGRACIÓ I APROVACIÓ DE LA CONVOCATÒRIA DE SUBVENCIONS D'AQUESTES 
LÍNIES PER A L'ANY 2008 
  
Vista la proposta de la tècnica de Cooperació Internacional,  per unanimitat s'acorda: 
 
1. Aprovació de les bases específiques de les següents línies subvencionadores de la 
regidoria de Drets Civils, Cooperació i Immigració de l'Ajuntament de Lleida,  línies incloses 
en el "Pla estratègic de subvencions de l'Ajuntament de Lleida 2008-2010", amb les 
següentes especificacions: 
 
- Ajuts a projectes de cooperació en pobles i col·lectius empobrits econòmicament i 
socialment i formació i execució de projectes de codesenvolupament: 422.993,00 euros amb 
càrrec a la partida 05-460-490.00. 
- Ajuts a projectes d'emergència i acció humanitària 2008: 24.000 euros amb càrrec a la 
partida 05-460.490.00 
- Ajuts a projectes de sensibilització i formació  a la ciutadania de Lleida entorn als drets 
humans, les relacions nord-sud, la problemàtica general dels pobles i col·lectius empobrits i 
la lluita contra el racisme i la xenofòbia. Convocatòria biennal 2008/2009: 52.816,00 euros 
amb càrrec a la partida 05-460-489.01 i 37.184,00 euros amb càrrec a la partida 05-312-
489.01. 
 
2. Aprovar la convocatòria pública de les esmentades línies subvencionadores per a l'any 
2008 que tindran un termini de presentació de sol·licituds d'un mes des de l'endemà de la 
publicació d'aquestes bases i de la convocatòria al Butlletí Oficial de la Província.  
 
3. Aprovar el nomenament de l'Òrgan Instructor de les línies subvencionadores de Drets 
Civils, Cooperació i Immigració,  en la persona de la regidora Sra. M. Rosa Ball Papiol. 
 
4. Sotmetre les bases específiques a informació pública per un termini de 20 dies, mitjançant 
anunci a publicar en el BOP de Lleida i en el Tauler d'edictes municipal, de conformitat amb 
el previst en l'article 124.2 del vigent ROAS. Aquest acord d'aprovació es considerarà 
definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini d'exposició pública. Es 
delega expressament en la Junta de Govern Local i en l'Alcaldia (indistintament) la resolució 
de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les bases específiques, així com per 
l'adopció de les mesures pertinents en relació a una eventual modificació en el termini de 
presentació de sol·licituds. 
 
 
25.- APROBACIÓ BASES ESPECÍFIQUES DE LES DIFERENTS LÍNIES 
SUBVENCIONADORES DE LA REGIDORIA D'ESPORTS I APROVACIÓ DE LA 
CONVOCATÒRIA DE SUBVENCIONS D'AQUESTES LÍNIES PER A L'ANY 2008 
  
Vista la proposta del gerent de Serveis a les Persones, per unanimitat s'acorda: 
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1. Aprovació de les bases específiques de les següents línies subvencionadores de la 
regidoria d'Esports,  línies incloses en el "Pla estratègic de subvencions de l'Ajuntament de 
Lleida 2008-2010": 
 
- Ajuts a projectes adreçats a la promoció d'activitats esportives: 480.651,69 euros amb 
càrrec a la partida 05-452-489.01. 
- Ajuts a projectes adreçats a la promoció d'accions de caire puntual i de competició: 
46.000,00 euros amb càrrec a la partida 05-452-489.01. 
 
2. Aprovar la convocatòria pública de les esmentades línies subvencionadores per a l'any
 2008 que tindran un termini de presentació de sol·licituds d'un mes des de l'endemà de la 
publicació d'aquestes bases i de la convocatòria al Butlletí Oficial de la Província.  
 
3. Aprovar el nomenament de l'Òrgan Instructor de les línies subvencionadores d'Esports en 
la persona del regidor Sr. Txema Alonso Fernández. 
 
4. Aprovar el nomenament dels membes que formen la Comissió Avaluadora de les línies 
subvencionadores d'Esports: 
La Comissió avaluadora estarà formada per: 
Sr. Carles Alsinet Mora. Gerent de Serveis a les Persones 
Sr. Rafa Carpi Badia. Director IMAE 
Sr. Juanjo Garra Lorenzo. Cap de Secció Regidoria d'Esports. 
 
5-Sotmetre les bases específiques a informació pública per un termini de 20 dies, mitjançant 
anunci a publicar en el BOP de Lleida i en el Tauler d'edictes municipal, de conformitat amb 
el previst en l'article 124.2 del vigent ROAS. Aquest acord d'aprovació es considerarà 
definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini d'exposició pública. Es 
delega expressament en la Junta de Govern Local i en l'Alcaldia (indistintament) la resolució 
de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les bases específiques, així com per 
l'adopció de les mesures pertinents en relació a una eventual modificació en el termini de 
presentació de sol·licituds. 
 
26.- APROVACIÓ BASES REGULADORES PER A LA CONCESSIÓ DE SUBVENCIONS 
PER A ENTITATS DE DONES AMB PERSONALITAT JURÍDICA PRÒPIA I APROVACIÓ 
DE LA CONVOCATÒRIA PER A L'ANY 2008 
  
Vista la proposta de la cap d'UT de Promoció de la Dona, per unanimitat s'acorda: 
 
1.  Aprovació de les bases específiques subvencions a entitats de dones amb personalitat 
jurídica pròpia de la línia  subvencionadora de la Regidoria de Polítiques d'Igualtat, inclosa 
en el "Pla estratègic de subvencions de l'Ajuntament de Lleida 2008-2010". 
 
2. Aprovar la convocatòria pública de l'esmentada línia subvencionadora per a l'any 2008 
que tindra un termini de presentació de sol·licituds d'un mes des de l'endemà de la 
publicació d'aquestes bases i de la convocatòria al Butlletí Oficial de la província. 
 
3. Aprovar el nomenament de l'Òrgan Instructor de la línia subvencionadora de la regidoria 
de Poítiques d'Igualtat en la persona de la regidora Sra. Neus Brocal Mañas. 
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4. Aprovar la composició de la Comissió Avaluadora, integrada per: 
 
- una persona en representació de la Gerència de Serveis a les Persones 
- una persona en representació de la Regidoria de Polítiques d'Igualtat 
- una persona en representació del moviment associatiu de dones del municipi de Lleida.
 
5. Sotmetre les bases específiques a informació pública per un termini de 20 dies, mitjançant 
anunci a publicar en el BOP de Lleida i en el Tauler d'edictes municipal, de conformitat amb 
el previst en l'article 124.2 del vigent ROAS. Aquest acord d'aprovació es considerarà 
definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini d'exposició pública. Es 
delega expressament en la Junta de Govern Local i en l'Alcaldia (indistintament) la resolució 
de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les bases específiques, així com per 
l'adopció de les mesures pertinents en relació a una eventual modificació en el termini de 
presentació de sol·licituds. 
 
 
27.- APROVACIÓ BASES REGULADORES  PER A LA CONCESSIÓ DE MICROCRÈDITS 
PER AFAVORIR L'AUTOCUPACIÓ FEMENINA I LA CREACIÓ D'EMPRESES 
PROMOGUDES PER DONES I APROVACIÓ DE LA CONVOCATÒRIA PER A L'ANY 2008 
  
Vista la proposta de la cap de la UT de Promoció de la Dona, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Aprovació de les bases per a la concessió de microcrèdits per afavorir l'autoocupació 
femenina i la creació d'empreses promogudes per dones de la regidoria de Polítiques 
d'Igualtat, segons la línia subvencionadora contemplada en el "Pla estratègic  de 
subvencinos de l'Ajuntament de Lleida 2008-2010". 
 
2. Aprovar la convocatòria pública de l'esmentada línia subvencinoadora per a l'any 2008 
que tindran un termini de presentació de sol·licituds d'un mes des de l'endemà de la 
publicació d'aquestes bases i de la convocatòria al Butlletí Oficial de la província. 
 
3. Aprovar el nomenament de l'Òrgan Instructor de la línia subvencionadora de la regidoria 
de Polítiques d'Igualtat en la persona de la regidora Sra. Neus Brocal Mañas. 
 
4. Aprovar la composició de la Comissió Avaluadora, integrada per: 
 
- Sr. Carles Alsinet. Gerent de Serveis a les Persones 
- Sr. Josep Reig. Gerent del Consorci de Promoció Econòmica de Lleida 
- Sra. Marissa Benítez. Tècnica de Promoció Econòmica 
- Sr. Bernardo Soler. Tècnic de Promoció Econòmica 
- Sra. Sílvia Puertas. Cap de la UT de Promoció de la Dona. 
 
5.  Sotmetre les bases específiques a informació pública per un termini de 20 dies, 
mitjançant anunci a publicar en el BOP de Lleida i en el Tauler d'edictes municipal, de 
conformitat amb el previst en l'article 124.2 del vigent ROAS. Aquest acord d'aprovació es 
considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini d'exposició 
pública. Es delega expressament en la Junta de Govern Local i en l'Alcaldia (indistintament) 
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la resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les bases específiques, així 
com per l'adopció de les mesures pertinents en relació a una eventual modificació en el 
termini de presentació de sol·licituds. 

 
 
 
28.- APROVACIÓ BASES DE LA CONVOCATÒRIA DE LA IV BECA DE RECERCA 
"CRISTINA DE PIZAN" 
  
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió de Cohesió Social i Serveis a les 
Persones, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Aprovar les Bases de la convocatòria de la IV Beca de Recerca Cristina de Pizan. 
 
2. Sotmetre les esmentades Bases a exposició pública per un termini de 30 dies. Aquest 
acord d'aprovació es considerarà definitiu en cas que no es presenti cap reclamació durant 
el termini d'exposició pública. 
 
29.- APROVACIÓ BASES DE LA CONVOCATÒRIA DEL II PREMI MILA DE PERIODISME 
PER A LA IGUALTAT DE GÈNERE A LLEIDA 
  
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió de Cohesió Social i Serveis a les 
Persones, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.  Aprovar les Bases de la convocatòria del II Premi Mila de Periodisme per a la Igualtat de 
Gènere a Lleida. 
 
2. Sotmetre les esmentades Bases a exposició pública per un termini de 30 dies. Aquest 
acord d'aprovació es considerarà definitiu en cas que no es presenti cap reclamació durant 
el termini d'exposició pública. 
 
 
30.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI MARC DE COL.LABORACIÓ, SUBSCRIT PER 
L'AJUNTAMENT DE LLEIDA I L'ENTITAT MERCANTIL LLAR JOVE, SCCL, PER AL 
FOMENT D'UN PARC D'HABITATGES DE PROTECCIÓ PÚBLICA AL MUNICIPI DE 
LLEIDA 
  
Vista la proposta del responsable de Patrimoni, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- Ratificar el Conveni marc de col·laboració, subscrit per l'Ajuntament de Lleida i l'entitat 
mercantil LLAR JOVE, SCCL en data 21 de maig de 2008, per al foment d'un parc 
d'habitatges de protecció pública al Municipi de Lleida.  
 
2n.- Facultar l'Il·lm. senyor alcalde i/o a la Junta de Govern Local amb poders tan amplis 
com siguin necessaris per al desenvolupament de totes les qüestions previstes en el 
Conveni. 
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31.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PLA ESPECIAL PER A LA INSTAL.LACIÓ D'UNA 
PLANTA SOLAR FOTOVOLTAICA AL POL. 18 PARCEL.LA 175 
  
Vista la proposta tècnica feta pel coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge, de data 
8 de maig de 2008, que conté els epígrafs relatius a: Àmbit d'actuació; Tramitació; 
Al·legacions; Informes organismes; Antecedents:planejament vigent; Normativa urbanística; 
Contingut documental; Descripció de la proposta; Consideracions i  Fonaments de Dret, per 
unanimitat s'acorda: 
 
Primer. APROVAR PROVISIONALMENT el Pla Especial per a la instal·lació d'una planta 
solar fotovoltaica al polígon 18, parcel·la 175 amb les condicions dels informes emesos pel 
Departament d'Agricultura, Alimentació i Acció Rural, Medi Ambient i Habitatge i Agència 
Catalana de l'Aigua i les recomanacions de l'informe d'Arquitectura i Paisatge.  
 
Segon. Notificar l'acord a l'interessat. 
 
Tercer. Traslladar aquest acord i l'expedient a la Comissió d'Urbanisme de Lleida per tal que 
es pugui procedir a la seva aprovació definitiva d'acord amb el que preveu l'art. 78 del 
Decret legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei 
d'urbanisme. 
 
32.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PLA ESPECIAL PER A LA INSTAL·LACIÓ D'UNA 
PLANTA FOTOVOLTAICA A LA PARTIDA DE RAIMAT POL. 3 PARCEL.LA 2 
  
Vista la proposta tècnica feta pel coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge, de data 
19 de maig de 2008, que conté els epígrafs relatius a: Àmbit d'actuació; Tramitació; 
Al·legacions; Informes organismes; Antecedents:planejament vigent; Normativa urbanística; 
Contingut documental; Descripció de la proposta; Consideracions i  Fonaments de Dret, per 
unanimitat s'acorda: 
 
Primer: APROVAR PROVISIONALMENT el Pla Especial per a la instal·lació d'una planta 
solar fotovoltaica al polígon 3 parcel·la 2 de Raïmat amb les condicions derivades dels 
informes emesos per l'Agència Catalana de l'Aigua i els Departaments de Medi Ambient i 
Habitatge i Agricultura, Alimentació i Acció Rural. 
 
Segon. Notificar l'acord a l'interessat. 
 
Tercer. Traslladar aquest acord i l'expedient a la Comissió d'Urbanisme de Lleida per tal que 
es pugui procedir a la seva aprovació definitiva d'acord amb el que preveu l'art. 78 del 
Decret legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei 
d'urbanisme. 
 
 
33.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PLA ESPECIAL PER A LA INSTAL·LACIÓ D'UNA 
PLANTA FOTOVOLTAICA A LA PARTIDA DE GREALÓ, POLÍGON 18 PARCEL·LES 151, 
152, 153, 154, 155, 156 I 157 
  
Vista la proposta tècnica feta pel coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge, de data 
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19 de maig de 2008, que conté els epígrafs relatius a: Àmbit d'actuació; Tramitació; 
Al·legacions; Informes organismes; Antecedents:planejament vigent; Normativa urbanística; 
Contingut documental; Descripció de la proposta; Consideracions i  Fonaments de Dret, per 
unanimitat s'acorda: 
 
Primer: APROVAR PROVISIONALMENT el Pla especial urbanístic per a la instal·lació d'una 
planta solar fotovoltaica a la Partida Grealó polígon núm. 18, parcel·les núm. 151, 152, 153, 
154, 155, 156 i 157, promogut per Interconsa, SL amb les condicions dels informes del DAR, 
de l'ACA i de la Secció d'Arqueologia de l'Ajuntament. 
 
Segon. Notificar l'acord a l'interessat. 
 
Tercer. Traslladar aquest acord i l'expedient a la Comissió d'Urbanisme de Lleida per tal que 
es pugui procedir a la seva aprovació definitiva d'acord amb el que preveu l'art. 78 del 
Decret legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei 
d'urbanisme. 
 
 
34.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PLA ESPECIAL PER DESENVOLUPAMENT I LA 
INSTAL·LACIÓ D'UNA PLANTA SOLAR FOTOVOLTAICA DE 500 KWN, CONNECTADA 
A XARXA, AL NUCLI DE RAIMAT 
  
Vista la proposta tècnica feta pel coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge, de data 
8 de maig de 2008, que conté els epígrafs relatius a: Àmbit d'actuació; Tramitació; 
Al·legacions; Informes organismes; Antecedents:planejament vigent; Normativa urbanística; 
Contingut documental; Descripció de la proposta; Consideracions i  Fonaments de Dret, per 
unanimitat s'acorda: 
 
Primer. APROVAR PROVISIONALMENT el Pla Especial del Pla especial urbanístic pel 
desenvolupament i la instal·lació d'una planta solar fotovoltaica de 500kWn connectada a 
xarxa, al nucli de Raïmat al terme municipal de Lleida, promogut per Venso, SA.amb les 
condicions dels informes emesos pel Departament d'Agricultura, Alimentació i Acció Rural i 
Agència Catalana de l'Aigua. 
 
Segon. Notificar l'acord a l'interessat. 
 
Tercer. Traslladar aquest acord i l'expedient a la Comissió d'Urbanisme de Lleida per tal que 
es pugui procedir a la seva aprovació definitiva d'acord amb el que preveu l'art. 78 del 
Decret legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei 
d'urbanisme. 
 
35.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTAL DE LES DETERMINACIONS 
DEL PLA GENERAL DE LLEIDA EN L'ÀMBIT DE L'ESTACIÓ 
  
Vista la proposta tècnica feta pel coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge, de data 
22 de maig de 2008, que conté els epígrafs relatius a: Àmbit d'actuació; Tramitació; 
Al·legacions; Informes organismes; Antecedents:planejament vigent; Normativa urbanística; 
Contingut documental; Descripció de la proposta; Consideracions i  Fonaments de Dret. 
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Amb 16 vots a favor del PSC i ERC i 9 abstencions de CiU, PP i ICV-EUiA,  que representa 
el vot favorable de la majoria absoluta del nombre legal de membres de la Corporació, 
s'acorda: 
 
Primer: APROVAR INICIALMENT la Modificació puntual de les determinacions del Pla 
general de Lleida en l'àmbit de l'Estació. 
 
Segon: Acordar la suspensió de tramitacions de llicències de parcel·lació de terrenys, 
d'edificació, reforma, rehabilitació de construccions, d'instal·lació o ampliació d'activitats o 
usos concrets i d'altres autoritzacions municipals connexes establertes per la legislació 
sectorial en l'àmbit assenyalat en el plànol de suspensió de llicències inclòs a l'expedient, 
pel termini de 2 anys, tal com preveu l'article 72 de la Llei d'Urbanisme. 
 
Tercer. Sotmetre l'expedient a informació pública pel termini d'un mes. 
 
Quart. Publicar l'acord al Butlletí Oficial de la Província, a la premsa local, al web de la 
Paeria i al tauler d'edictes municipal. 
 
Cinqué. Sol·licitar l'informe a la Secretaria d'Habitatge del Departament de Medi Ambient i 
Habitatge de la Generalitat, Secretaria per a la Mobilitat del Departament de Política 
Territorial i Obres Públiques de la Generalitat, Dirección General de Ferrocarriles del 
Ministerio de Fomento i a Adif. 
 
36.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA GENERAL PER AL 
CANVI DE QUALIFICACIÓ DE ZONA 2E I SISTEMA D'EQUIPAMENT COMUNITARI, 
CLAU EC, EN L'ÀMBIT DE L'AVINGUDA DE L'ESTUDI GENERAL NÚM. 6 
  
Vista la proposta tècnica feta pel coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge, de data 
13 de maig de 2008, que conté els epígrafs relatius a: Àmbit d'actuació; Tramitació; 
Al·legacions; Informes organismes; Antecedents:planejament vigent; Normativa urbanística; 
Contingut documental; Descripció de la proposta; Consideracions i  Fonaments de Dret. 
 
Amb 20 vots a favor del PSC, PP, ERC i ICV-EUiA i 5 abstencions de CiU, que representa el 
vot favorable de la majoria absoluta del nombre legal de membres de la Corporació, 
s'acorda: 
 
Primer: APROVAR INICIALMENT la modificació puntual del Pla general per al canvi de 
qualificació de zona 2E i sistema d'equipament comunitari, clau EC, en l'àmbit de l'avinguda 
de l'Estudi General núm. 6, promoguda per l'Ajuntament. 
 
Segon. Sotmetre l'expedient a informació pública pel termini d'un mes. 
 
Tercer. Publicar l'acord al Butlletí Oficial de la Província, a la premsa local, al web de la 
Paeria i al tauler d'edictes municipal. 
 
Quart. Sol·licitar l'informe a la Secretaria d'Habitatge del Departament de Medi Ambient i 
Habitatge de la Generalitat. 
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37.- APROVACIÓ BASES ESPECÍFIQUES DE LES DIFERENTS LÍNIES 
SUBVENCIONADORES DE LA REGIDORIA DE MEDI AMBIENT I HORTA, INCLOSES EN 
EL PLA ESTRATÈGIC DE SUBVENCIONS DE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA 
  
Vista la proposta de la gerent de l'Institut Municipal de Sostenibilitat, amb 19 vots a favor del 
PSC, PP i ERC, 1 en contra d'ICV-EUiA i 5 abstencions de CiU, s'acorda: 
 
1.- Aprovació de les bases específiques de les següents línies subvencionadores de la 
regidoria de Medi Ambient i Horta, línies incloses en el  "Pla estratègic de subvencions de 
l'Ajuntament de Lleida 2008-2010".  
 
- Subvencions per a entitats sense ànim de lucre que realitzen activitats de sostenibilitat, 
medi ambient i protecció dels animals: 25.000 euros  amb càrrec a la partida 12-416-489.00.
 
- Ajuts en matèria de Promoció de l'horta : 31.000 euros  amb càrrec a la partida 3-711-
484,00 
 
2.  Aprovar la convocatòria pública de les esmentades línies subvencionadores per a l'any 
2008 que tindran un termini de presentació de sol·licituds  d'un mes des de l'endemà de la 
publicació d'aquestes bases i de la convocatòria al Butlletí Oficial de la Província.  
 
3.  Aprovar el nomenament de l'Òrgan Instructor de les línies subvencionadores de Medi 
Ambient i Horta en la persona del regidor Sr. Josep Barberà i Morreras. 
 
4.  Aprovar el nomenament dels membres que formen la Comissió Avaluadora de les línies 
subvencionadores de Medi Ambient i Horta: 
 
La comissió avaluadora estarà formada per: 
Sra. Esther Fanlo Grasa .  Gerent de d'Institut Municipal de Sostenibilitat 
Sra. Isabel Alonso. Veterinària Municipal 
Sra. Pietat Pizarro. Responsable del Programa Ecoentitats 
Sra. Anna Martinez.  Tècnica de l'Horta 
Sra. Cèlia Siuraneta i Gort.  Responsable de l'Àrea d'Administració 
 
5.  Sotmetre les bases específiques a informació pública per un termini de 20 dies, 
mitjançant anunci a publicar en el BOP de Lleida i en el Tauler d'edictes municipal, de 
conformitat amb el previst en l'article 124.2 del vigent ROAS. Aquest acord d'aprovació es 
considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini d'exposició 
pública. Es delega expressament en la Junta de govern local i en l'Alcaldia (indistintament) 
la resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les bases específiques, així 
com per l'adopció de les mesures pertinent en relació a una eventual modificació en el 
termini de presentació de sol·licituds.  
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38.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP DEMANANT L'AMPLIACIÓ DELS ACTES 
DE LA FESTA ENDEGADA PER L'ASSOCIACIÓ DE LA FESTA DE MOROS I CRISTIANS 
DE LLEIDA I PROMOCIÓ D'AQUESTA ACTIVITAT 
  
De conformitat amb la voluntat del grup proponent, s'ajorna el debat i votació d'aquesta 
moció fins a una altra sessió plenària. 

 
 
 
39.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ICV-EUiA EN RELACIÓ A LA CAMPANYA DE 
SENSIBILITZACIÓ CIUTADANA QUE S'HA DE FINANÇAR AMB L'1% DE LES 
DESPESES ANUALS DE LA CONCESSIONÀRIA ILNET 
   
Amb 22 vots a favor d'ICV-EUiA, PSC, CiU i PP i 2 abstencions d'ERC, s'acorda aprovar la 
següent moció: 
 
1r. L'Ajuntament de Lleida donarà a conèixer als grups municipals la quantitat en euros que 
representa l'1% de les despeses anuals directes d'execució del contracte amb ILNET. 
 
2n. L'Ajuntament de Lleida informarà als grups municipals sobre la campanya que té previst 
realitzar a càrrec de l'1% i del pressupost que hi destina. 
 
3r. L'Ajuntament de Lleida informarà als grups municipals sobre les actuacions que ha dut a 
terme per donar compliment a l'apartat 6.3.3, i del pressupost que hi té previst destinar a 
càrrec de l'1% esmentat. 

 
 
 
40.- MOCIÓ DELS GRUPS D'ERC I PSC RELATIVA A LA INSTAL·LACIÓ DE DIPÒSITS 
DE RECOLLIDA D'AIGÜES PLUVIALES ALS EDIFICIS MUNICIPALS I AL PARC PÚBLIC 
D'HABITATGE; PROMOCIÓ D'AQUESTA ACTUACIÓ ENTRE ELS PARTICULARS 
  
Per unanimitat de tots els grups s'acorda aprovar la següent proposta de la moció 
presentada pels grups municipals d'ERC i PSC:  
 
1. El Ple d'aquest Ajuntament acorda la instal·lació progressiva de dipòsits de recollida 
d'aigües pluvials als edificis municipals de nova construcció, als existents que s'hagin de 
rehabilitar i al parc públic d'habitatges futurs, i sempre que les condicions tècniques ho 
permetin i seguir implantant sempre que sigui viable la doble xarxa per aprofitar aquest tipus 
d'aigües. 
 
2. El Ple d'aquest Ajuntament estudiarà, amb la col·laboració de la Conselleria de Medi 
Ambient i l'Agència Catalana de l'Aigua, establir noves línies d'ajudes adreçades a aquelles 
comunitats de propietaris que optin col·locar aquests estructures als immobles de la ciutat.

 
 
 
 



 
 
 
 
 
 

 24

41.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DE CiU I ERC RELATIVA A LA MILLORA DE 
L'ESPAI DELS CAMPS ELISIS ON S'UBICA L'APLEC DEL CARAGOL I ALTRES 
MANIFESTACIONS FESTIVES I FIRALS 
  
Vista la moció presentada conjuntament pels grups municipals de CiU i ERC, amb 11 vots a 
favor de CiU, PP, ERC i ICV-EUiA i 13 en contra del PSC, s'acorda rebutjar la següent 
proposta: 
 
1r. L'Ajuntament de Lleida portarà a terme, juntament amb totes aquelles institucions i 
entitats que s'hi vulguin sumar, les obres de millora de l'espai de les instal·lacions dels 
Camps Elisis, destinades a acollir la festa de l'Aplec, les Festes de Maig i algunes 
manifestacions festives i firals, i que estaran enllestides abans del proper mes de maig de 
2009, coincidint amb les Festes de Maig i la celebració del trentè aniversari de la Festa de 
l'Aplec del Caragol. 
 
2n. Comunicar aquest acord a la Fecoll, a les entitats culturals de Lleida, a les entitats 
presents a la Fira d'Abril de Lleida, a les Cases Regionals, al Centre Llatinoamericà, a Fira 
de Lleida i a tots els seus patrons.  
 
 
 
42.- MOCIÓ DEL GRUPS MUNICIPAL DE CIU RELATIVA A LES CONDICIONS D'ÚS 
DELS BUTLLETINS MUNICIPALS, DE LA PÀGINA WEB I DE LA RESTA DE MITJANS 
DE COMUNICACIÓ INSTITUCIONALS DE L'AJUNTAMENT 
  
Vista la moció presentada pel grup municipal de CiU, s'aprova per unanimitat el següent 
acord: 
 
1. El Govern d'aquesta Corporació es compromet a iniciar de forma immediata, i amb el 
consens de tots els grups polítics del consistori, l'elaboració del reglament que preveu el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, per a regular les condicions de 
participació en els butlletins municipals, de la pàgina web i de la resta de mitjans 
d'informació i difusió municipal de l'Ajuntament de Lleida. 
 
2. Que aquest reglament garanteixi la participació de tots els grups polítics de l'Ajuntament 
de Lleida en tots els mitjans de comunicació institucionals d'aquesta corporació i de tots els 
organismes, fundacions i instituts que en depenen, així com en tots els seus mitjans digitals.

 
 
 
43.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DE CIU I PP RELATIVA AL MUSEU DE LLEIDA 
DIOCESÀ I COMARCAL 
  
Vista la moció presentada conjuntament pels grups municipals de CiU i PP, es procedeix a 
la votació diferenciada dels quatre punts que conté la proposta de la mateixa, reflectint el 
resultat de la votació i el contingut dels acords de la forma següent: 
 
Punts 1, 2 i 4: s'aproven per unanimitat: 
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1. L'Ajuntament de Lleida, en el sí del Consorci del Museu de Lleida Diocesà i Comarcal, 
defensa la unitat de la col·lecció museística, a l'empara de la Llei de Museus. 
 
2. L'Ajuntament de Lleida demana a la Generalitat de Catalunya, a l'empara de la Llei del 
Patrimoni, que es mantingui la unitat de la col·lecció del Museu de Lleida. 
 
4. L'Ajuntament de Lleida insta el Consorci del Museu de Lleida Diocesà i Comarcal a que, 
paral·lelament a les actuacions de defensa de la unitat patrimonial, mantingui línies de diàleg 
i d'acord dins l'àmbit territorial en què històricament s'han comprés les obres en litigi. 
 
Punt núm. 3: amb 8 vots a favor de CiU i PP, 15 en contra del PSC i ERC i 1 abstenció 
d'ICV-EUiA, s'acorda rebutjar el següent punt: 
 
3. L'Ajuntament de Lleida insta el Consorci del Museu de Lleida Diocesà i Comarcal a 
comparèixer en la via civil, iniciada pels amics del Museu de Lleida, en defensa de la unitat 
de la col·lecció i de la propietat de les obres en litigi. 

 
 
INTERVENCIONS  
 
Punt número 3. Ratificació del Decret d’Alcaldia, de 30/04/2008, de sol·licitud d’ajut 
econòmic per a les obres del Projecte d’urbanització de la plaça Blas Infante  
 
El Sr. alcalde explica que es va demanar la incorporació de les obres d’urbanització de la 
plaça Blas Infante al PUOSC; la resolució del Pla  no va incloure aquesta obra i és per això 
que  s’ha demanat un ajut de caràcter extraordinari.  
 
La Sra. Rivadulla creu important que l’Ajuntament disposi d’ajuts de la Generalitat per fer 
obres, però recorda que sobre aquesta plaça, en la darrera celebració del dia d’Andalusia, es 
va comentar  que l’autora del projecte estava acabant el document  tècnic. Ara ens 
assabentem que el problema és financer i no de definició del projecte. Creu que aquesta 
qüestió, com moltes altres, comporta una decisió de prioritats. S’ha decidit que per al seu 
finançament es demani un ajut al PUOSC. És, doncs, responsabilitat de l’equip de govern 
que aquesta plaça no estigui feta, ja que hi ha finançament per  a altres obres. Hi votaran a 
favor, però vol que quedi constància que el retard de les obres és a causa d’ un problema de 
prioritats.  
 
La Sra. Bergés també considera molt positiu obtenir recursos d’altres administracions, però 
creu que hi ha obres que no es poden aturar tot i  que no  s’aconsegueixin els fons 
demanats. En aquest cas, demana que la plaça Blas Infante sigui una prioritat, tant si 
s’atorga l’ajut com si no s’atorga. 
 
El Sr. Guallar s’expressa en la mateixa línia de les intervencions anteriors. Valora que 
aquesta plaça és molt central per a la ciutat i ja fa uns anys  que es promet que es faran les 
obres i, fins ara, sembla que el problema del finançament impedeix l’execució d’aquestes 
obres. Aquesta plaça està lligada a l’Eix Comercial i és un dels punts més turístics de la 
ciutat. Demana també que aquest projecte sigui prioritari, atès que és una reivindicació del 



 
 
 
 
 
 

 26

barri i de la resta de la ciutat.     
 
El Sr. Zapater, també, destaca la importància i transcendència d’aquesta plaça i n’anuncia el 
vot afirmatiu del seu grup.  
 
La Sra. Camps diu que la voluntat de l’equip de govern és dur a terme, enguany, les obres 
d’urbanització d’aquesta plaça, per la qual cosa en el pressupost d’inversions del 2008 hi ha 
una important partida pressupostària. No es depèn únicament i exclusivament dels ajuts 
exteriors, però si es pot aconseguir una subvenció sempre serà més fàcil el finançament de 
l’execució de les obres. 
 
El Sr. alcalde es remet al pressupost d’inversions d’aquest any, on hi ha una partida 
específica per a les obres d’urbanització de la plaça Blas Infante. Tots els grups coincideixen 
a dir que seria bo poder aconseguir un ajut per finançar aquesta inversió que té un 
pressupost de 2,5 milions d’euros aproximadament. 
 
S’aprova per unanimitat.  
 
Punt número 10. Amortització d’una plaça de psicòleg/òloga i creació d’una de 
llicenciat/ada en ciències polítiques i de l’Administració 
 
La Sra. Rivadulla creu que el Sr. Presseguer tindrà l’oportunitat d’explicar el motiu pel qual 
aquesta nova plaça limita el tipus de llicenciatura a una sola especialitat i no obre un ventall 
més ampli de possibilitats relacionades amb el contingut de les funcions a desenvolupar. 
Igualment considera que amortitzar una plaça de psicòleg/loga no és oportú, ja que cada 
vegada més l’Ajuntament haurà de prestar els serveis propis d’aquesta especialitat (infància, 
dones maltractades, situacions d’exclusió social, etc). Per aquest motiu s’abstindrà de votar. 
 
La Sra. Bergés diu que igualment opta per l’abstenció, ja que algunes de les darreres 
propostes en matèria de personal arriben al Ple sense l’informe de la Junta de Personal o del 
Comitè d’Empresa. En aquest cas l’informe és preceptiu. Demana al responsable polític i al 
gerent gestor de personal que facin un esforç perquè els expedients que arribin al Ple tinguin 
els informes preceptius.  
 
La Sra. Horcajada anuncia també l’abstenció del seu grup pels dos motius que van 
manifestar a la Comissió. D’una banda, perquè considera que la plaça hauria de disposar 
d’un ventall més ampli de llicenciatures per  poder-hi optar. Creu també precipitat amortitzar 
una plaça de psicòleg/loga quan tots sabem que en diversos àmbits hi ha mancances 
d’assistència psicològica.  
 
El Sr. Guallar incideix en la manca de l’informe sindical preceptiu, cosa que lamenta, ja que 
no és la primera vegada que això succeeix. Creu que no s’ha justificat l’amortització, atès 
que hi ha àrees o serveis que necessiten psicòlegs. A més a més, aquesta plaça estava 
incorporada a la plantilla que vàrem aprovar fa pocs mesos i no es compren quina és la raó 
que ara pot justificar que no sigui necessària. Considera que la necessitat de creació de la 
nova plaça es podia haver constatat el passat mes de desembre, si s’hagués emprat la 
diligència o la previsió escaient. Hi ha improvisació en aquest tema i  no consta en 
l’expedient quines tasques s’encomanen a la nova plaça. En la Comissió no es va informar 
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sobre aquests extrems ni es va justificar el motiu pel qual es limitava  el perfil dels aspirants 
a una sola titulació universitària (explica altres titulacions que podrien ser igualment 
suficients per les necessitats i el contingut de la plaça).  Per aquests motius el seu grup 
s’abstindrà de votar.  
 
El Sr. Presseguer agraeix l’interès demostrat per la creació d’aquesta plaça cosa que 
redundarà en el bon funcionament de l’àrea de projecció exterior de l’Ajuntament. Excusa la 
seva absència en la reunió de la Comissió Informativa, justificada per altres obligacions 
inajornables. Considera que en relació amb els sindicats l’obligació és que siguin informats, 
no que emetin un informe específic. Té constància que la Junta de Personal va ser 
informada degudament. Explica el perquè d’aquesta plaça. L’àrea de projecció exterior 
intenta donar cada vegada més serveis a la ciutat (esmenta com a darrer exemple l’acte de 
presentació de l’Oficina de Promoció). Això suposa que calgui reforçar aquesta àrea cada 
vegada més.  L’Ajuntament té com a vocació el servei a les persones; la  plaça es va 
amortitzar perquè des de Serveis Personals  es va comprovar que quedava completament 
coberta aquesta àrea. Diu que en aquest moment les dues persones que presten els seus 
serveis en l’Àrea de projecció exterior tenen la mateixa titulació: llicenciats en dret i 
economia. Es buscava una titulació diferent, per raó de l’especialització de les tasques que 
ha de fer, ja que requereix un coneixement profund de les administracions públiques (del 
nostre estat i d’altres). Per aquest motiu s’ha optat per la titulació de ciències polítiques i de 
l’Administració.  
 
S’aprova la proposta amb 14 vots a favor del grup del PSC i 11 abstencions dels grups de 
CiU, PP, ERC i ICV-EUiA.  
 
 
Punt núm. 14. Aprovació del contracte d'arrendament  del pavelló de la ciutat esportiva 
de la Fundació Lleida Bàsquet 
 
La Sra. Rivadulla considera que cal felicitar l’Alcaldia pel rigor manifestat ahir, davant de les 
persones que van subscriure aquest acord, i deixar clar que es tracta d’un esforç de la ciutat 
per salvar un club que, tot i ser privat, és emblemàtic per a la ciutat. El seu grup sempre s’ha 
abstingut en temes similars a aquest, tant a l’Ajuntament com a la Diputació. Creuen que la 
ciutat té moltes prioritats i donar un suport tan gran a un club privat fa que sigui difícil estar-hi 
d’acord. La situació plantejada ha estat radical: o la desaparició del Club o donar-los un baló 
d’oxigen per poder continuar. Ja van manifestar que hi votarien a favor sempre que hi hagi 
garanties que l’Ajuntament  sigui present en el consell d’Administració, per poder controlar 
que no es torni a donar una nova etapa d’alegria pressupostària que torni a generar un nou 
dèficit. Creu que amb l’acord subscrit es garanteix aquest control. A partir d’aquest moment 
serem nosaltres mateixos i la Diputació els qui haurem de justificar si hem complert amb els 
nostres compromisos de control. Per aquest motiu hi votarà a favor.  
 
El Sr. alcalde agraeix, a la Sra. Rivadulla, el seu vot i també agraeix la proposta que va fer 
en el sentit d’incorporar un representant de l’Ajuntament en el control econòmic del Club. 
Encara no està decidit si el control es farà mitjançant la presència en el Consell 
d’Administració, amb una comissió de control o amb una comissió d’auditoria. Creu, però, 
que es garanteix que Ajuntament i Diputació faran el control econòmic del Club en l’òrgan 
que correspongui. 
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 La Sra. Bergés diu que també dóna suport a la proposta, però també amb el canvi de 
concepte relatiu al control. No pot ser que les institucions públiques hagin de donar solucions 
a situacions creades per gestions, moltes vegades, incorrectes. Avui tenim també una altra 
situació crítica amb el club d’hoquei més important de la ciutat. Tots estem a favor de 
potenciar l’esport de base i l’esport d’elit; tots hi apostem. Però cal buscar la manera d’evitar 
que es donin aquestes situacions límit. Creu que aquest conveni ha de servir com a punt 
d’inflexió en la política municipal seguida durant molts anys en relació amb els  clubs privats. 
Són els gestors de cada club els qui han de vetllar per la professionalització i la 
modernització de la seva gestió. Hem d’estar al costat dels clubs esportius, però no a 
qualsevol preu. Cal també que els sectors empresarials facin un esforç important (alguns ja 
ho fan) per potenciar l’esport d’elit. Cal apostar per l’esport base. Demana també que 
l’alcalde informi sobre les gestions dutes a terme en relació amb el club d’hoquei i la situació 
delicada en la qual es troba. 
 
El Sr. alcalde diu que ja estava planificat que, en uns deu dies, es fes una reunió dels 
responsables del Club d’hoquei amb l’alcalde i amb el regidor d’esports, per parlar de la 
situació existent.  
 
La Sra. Horcajada destaca que el Club Lleida Bàsquet està molt implicat en la nostra 
societat, ha apostat per l’esport de base i ha passejat el nom de Lleida per Catalunya, per 
Espanya i per Europa. La situació financera del Club és difícil i el grup del PP creu que cal 
ajudar-los perquè puguin continuar la seva activitat. Per això hi votaran a favor. Volen 
destacar l’esforç que ha fet la Paeria pel Club: construcció del pavelló Barris Nord, convenis, 
etc. No podem oblidar que, a la ciutat, hi ha altres clubs que també necessiten ajut i no 
podem hipotecar els pressupostos futurs. Cal intentar assegurar que el Club tingui un control 
que garanteixi una millor salut financera que la que ha tingut fins ara. Cal buscar quina és la 
millor fórmula per exercir aquest control: el grup del PP exigeix rigor pressupostari per a la 
propera temporada perquè no calgui pagar entre tots un nou dèficit.   
 
 El Sr. Guallar valora el ressò mediàtic que els darrers dies  ha tingut aquesta qüestió. 
Considera que el Club i la Fundació  han fet una gran tasca en els darrers deu anys, 
sedimentant els clubs de bàsquet que van precedir la creació de l’actual i que ens ha portat a 
competir amb l’elit d’aquest esport. Aquest és un món molt complicat i on l’atzar hi juga d’una 
manera especialment important. La tasca del Club de Bàsquet s’ha de mantenir, ja que 
suposa l’esforç de molta gent. Comenta que el contracte d’arrendament aportà, quan es va 
llegir per primer cop,  un seguit d’ombres que va motivar l’abstenció del grup de CiU en la 
Comissió Informativa. Faltava saber el que ahir es va fer públic:  l’acord amb la Diputació de 
Lleida i les vinculacions que se’n derivaven. També calia saber com acabaran les relacions 
entre l’Ajuntament i la Fundació i el Club, en relació amb el retorn del pavelló passats els 
primers quinze anys. El grup de CiU hi votarà a favor, després de valorar els punts positius 
de l’acord. El contracte suposa que tindrem nou patrimoni per a la ciutat (les aportacions no 
seran a fons perdut). També calia reconèixer el treball que ha fet el Club per l’esport de 
base. També és important la projecció exterior que per a la ciutat suposa  tenir un equip 
esportiu de primer ordre. Hauria estat bo poder disposar, en la Comissió Informativa, del 
conveni amb la Diputació de Lleida i del conveni amb el Club i la Fundació: hauria donat més 
tranquil·litat i seguretat analitzar totes les peces d’aquest conjunt d’acords. Recorda un dels 
suggeriments que va formular el seu grup en relació amb l’assegurança (en previsió d’una 
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quantia decreixent en funció del valor del pavelló). Demana que la sensibilitat que s’ha tingut 
amb el Club de Bàsquet es tingui amb els clubs més modestos de la ciutat i especialment 
amb els clubs de base.  
 
La Sra. Mínguez agreix a tots els grups de l’oposició el suport que donaran a aquesta 
proposta. És una operació de característiques especials i d’un contingut tècnic complex. 
Explica que es tracta d’un contracte d’arrendament que forma part d’un acord més global en 
el qual hi ha  la Diputació de Lleida. Contribueix al sanejament econòmic d’un club 
representatiu de la ciutat, cosa necessària per garantir la seva continuïtat. Destaca la 
importància del Club en la projecció exterior de la ciutat i que aglutina un gran nombre 
d’afeccionats i un gran nombre de practicants de l’esport des de la base. La contribució a 
aquest sanejament es dóna a canvi d’un pavelló poliesportiu que es posarà a disposició de la 
ciutat, la qual cosa incrementarà l’oferta d’aquests equipaments i alliberarà  hores d’altres 
pavellons que ara ocupaven els equips de base de bàsquet. Tot això es fa amb un rigorós 
control de la despesa i de la destinació dels diners públics. Hi haurà un representant de cada 
institució en l’òrgan de control que es decideixi fer a aquest efecte. Vol que consti de manera 
expressa l’estreta col·laboració de la Diputació de Lleida en aquesta actuació i la implicació 
dels patrocinadors privats que també se sumen a aquesta operació. L’Ajuntament està fent 
un esforç important a tota la ciutat en relació amb l’esport de base i als clubs més petits 
(tenim uns 7.000 nens que fan servir les instal·lacions esportives municipals). L’Ajuntament 
ajuda els clubs amb les subvencions i també amb les instal·lacions esportives que tenen un 
ús gratuït pels clubs (aquesta és una pràctica no massa habitual en altres municipis).  Creu 
que el conveni garanteix el sanejament econòmic del Club i que un pavelló privat passarà a 
ser d’ús públic quan acabi tot el procés. 
 
El Sr. alcalde clou el debat agraint als Srs. Josep Farrero i Jordi Roig el treball que han fet 
per dur a terme el procés que ha culminat amb un acord entre tres entitats  i una entitat 
financera com la Caixa. Amb aquest acord un patrimoni privat passa a tenir caràcter públic i 
es dóna suport a l’esport base tenint en consideració l’arrelament ciutadà del Club Bàsquet 
Lleida. És un acord que marca una fita sobre el control dels clubs i com cal plantejar els ajuts 
als clubs de la ciutat. Destaca la importància  que té que els ajuts importants (per salvar 
especialment a un club) comptin amb una gestió patrimonial, patrimoni que la Paeria ajuda a 
resoldre (esmenta com a exemple  el cas del Club Llista durant el  mandat passat, del qual 
explica els detalls). La ciutat busca els elements que puguin resoldre els problemes dels 
clubs quan aquests clubs posen de la seva part el patrimoni que passa a tenir caràcter 
públic.  
 
La proposta s’aprova per unanimitat.    
 
 
Punt núm. 35. Aprovació inicial de la modificació puntal de les determinacions del Pla 
General de Lleida en l'àmbit de l'estació 
 
La Sra. Rivadulla diu que el seu grup s’abstindrà de votar perquè té el convenciment que 
amb aquesta proposta la ciutat perd. Li preocupa com queda l’estació d’autobusos, encara 
més reduïda que la previsió inicial i en una situació en la què el trànsit es veurà incrementat 
de manera important (en una cruïlla del pont del Príncep de Viana). S’ha fet una concessió 
excessiva a ADIF estalviant-los fer l’edifici previst per a l’entrada a l’Estació, a Pardinyes,  
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des de l’altra banda de les vies.  Creu que tot el nou Pla de millora es fa per compensar el 
cost que ha significat el cobriment de les vies. El cobriment té un cost important,  però es veu 
perjudicada la superfície de zona verda real, que ara disminueix i no queda compensada pel 
nou saló urbà. La zona deixarà de respirar amb l’increment del sostre edificable. Creu que 
s’ha fet una mala gestió del tema del Pla de l’Estació. Durant tots aquests anys no hem sabut 
incidir suficientment en ADIF per tal que aportés  allò que calia aportar. Mai no han tingut clar 
que la ciutat hagi hagut d’avançar tantes obres dins el Pla. Creu positiu l’increment 
d’habitatges de protecció oficial que seran els que primer s’executaran, ja que la propietat 
privada trigarà més a actuar. S’ha fet un canvi de sistema de gestió, la qual cosa ha fet  que 
els números no quadrin, i ara motiva que s’incrementi el sostre edificable. Es perd part dels 
“docs” quan ens hauria agradat que es mantinguessin. La solució que es dóna a  la fàbrica 
de La Meta no creu que sigui la més adequada. En altres ciutats ADIF ha pagat (en el cas de 
Girona soterra les vies) i a Lleida no ha fet allò que li pertocava. L’Ajuntament ha anat 
sempre al davant, hem fet inversions molt importants i no sabem què recuperarem. Hi ha 
interrogants com el retard de l’edifici Viàlia o sobre la temporalització de la finalització del 
pont del Príncep de Viana  en relació amb les obres d’aquell edifici. Considera que la ciutat 
perd amb aquest nou Pla de millora i que aquesta proposta deriva d’una mala gestió del Pla 
de l’Estació.  
 
La Sra. Bergés destaca la importància d’aquest Pla i de la millora que suposa el cobriment 
de les vies que preveu. Critica la negociació que ha donat lloc a les addendes al conveni 
amb ADIF .  Però, el cobriment de les vies fa que la ciutat guanyi en permeabilitat. Donaran  
suport a l’aprovació inicial, amb la voluntat de presentar propostes durant el termini 
d’exposició al públic per millorar el document. Defensa el rol jugat pel seu grup en la defensa 
del cobriment de les vies i creu que els convenis i les negociacions no estan acabats i que es 
podran buscar compensacions com són la connexió de l’estació pel barri de Pardinyes o 
altres qüestions encara no tancades. ERC hi va votar en contra  l’any 2002; ara aposten 
perquè el Pla tiri endavant, amb l’esmentat cobriment i amb les millores que s’han aconseguit 
i les que es podran incorporar en l’aprovació provisional. S’ha desencallat el tema de la 
instal·lació del nou centre comercial, que en l’anterior mandat no es va poder materialitzar. 
Cal també desencallar el tema del trasllat de l’estació d’autobusos. S’ha reduït l’alçada de les 
dues gran torres previstes i s’aportaran suggeriments sobre aquesta qüestió. En contra de la 
nova proposta del Pla  cal destacar l’augment del sostre edificable; no és el millor moment 
per incrementar els habitatges. Sobre el canvi d’ubicació de l’estació d’autobusos els  
preocupa el dimensionament, per tal que sigui suficient. Tenen dubtes sobre la dificultat que 
hi pot haver, perquè el sostre edificable que es fixa doni els rendiments previstos; caldrà ser 
imaginatius i potser pensar en altres opcions que no siguin exclusivament les de fer 
habitatges. La negociació no ha estat ben feta, però encara es pot pressionar perquè 
Fomento sigui més generós amb la ciutat.   
 
El Sr. Montanya agraeix la convocatòria de la sessió extraordinària de la Comissió 
Informativa del passat divendres; va servir per aclarir extrems tècnics i per permetre fer avui 
la valoració política de la proposta. Aquest expedient, cada vegada que torna al Ple, sorprèn 
per la capacitat d’adaptació al medi que l’envolta: supervivència econòmica i viabilitat, per 
una banda, i adaptació als diversos equips de govern. Ironitza sobre el temps que ha passat 
des de la primera aprovació del Pla. Ja fa deu anys que sabíem que arribaria l’AVE i que 
calia desenvolupar el Pla de l’Estació. Recorda les comissions informatives de l’any 2001 en 
què s’informava sobre les obres ferroviàries i l’avenç del Pla de l’Estació,  l’acte d’aprovació 
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inicial de l’any 2002 i l’aprovació definitiva al febrer del 2003. Ara, a mitjan del 2008, a aquest 
Pla se li fa una operació d’estètica que fa que qualsevol semblança amb l’expedient de fa 
cinc anys sigui gairebé nul·la. Esmenta com a exemples la modificació de la unitat d’actuació 
del final del carrer de Prat de la Riba (que preveia una torre de planta quadrada i 23 plantes 
d’alçada, que després va modificar la planta a forma ovalada i que ara es presenta amb dues 
torres de 31 i 15 plantes d’alçada i amb una planta trapezoïdal),  el canvi d’ubicació de 
l’estació d’autobusos,  la retallada dels “docs” en un 30% de la seva superfície o la 
transformació del verd vegetal en una llosa de formigó que es tractarà com a un espai de 
lleure. Les tècniques compleixen la normativa vigent i els paràmetres i percentatges 
d’aplicació fixats en la llei; també es disposa de l’estudi de viabilitat econòmica. Diu, però, 
que el que avui aprovem és el resultat d’una lentitud exasperant en el desenvolupament d’un 
forat negre com és avui l’entorn de l’estació. És un dels expedients més complicats de la 
Paeria que intenta sobreviure incrementant sostre i densitat d’habitatges per optimitzar les 
contribucions per costejar la urbanització. Les despeses s’han de pagar igualment i la 
situació immobiliària no és la mateixa de fa uns anys. Ara tornem a començar i haurem 
d’esperar a finalitzar tot el procés de gestió per rescabalar-nos de les despeses  fetes, 
procés que pot durar uns tres anys. El temps se’ns ha tornat en contra i tenim poca 
complicitat per part d’ADIF, com es demostra en  l’addenda acabada de fer al conveni signat 
amb aquesta empresa. Possiblement el document d’avui sigui realista; no dubten de la 
qualitat tècnica del Pla; no ha estat ni serà un procés fàcil i no es posa en dubte la voluntat 
de l’Alcaldia per a dur-lo a terme. Però creu que és valent en la definició i en l’execució. 
Espera que s’executi i no calgui, en uns anys, aprovar el tercer Pla especial de l’estació. El 
grup del PP sempre ha prestat al Govern la seva complicitat constructiva per poder dur a 
terme els grans projectes de ciutat (n’esmenta diversos exemples),  per aquest motiu el seu 
vot serà el de l’abstenció expectant.  
 
 
El Sr. Gavín considera que aquest projecte i la intervenció en el conjunt del Pla de l’Estació, 
és la intervenció urbanística més important de la ciutat en els darrers deu anys. Coincideix 
amb el Govern en la transcendència de salvar la barrera que suposa el ferrocarril entre dues 
zones de la ciutat de gran importància. Avui es veu una etapa més d’aquest llarg procés. 
Manifesta que no aprofundiran de manera especial en el debat d’avui, atès que es tracta de 
l’aprovació inicial de la proposta. Considera que aquest gran projecte té dos defectes 
principals: el primer, el plantejament del sistema de finançament de tota l’operació (ADIF 
només finança allò que pot pagar amb la venda dels terrenys). El segon problema és el 
constant endarreriment que ens ha fet coincidir amb una etapa de recessió econòmica que 
afecta especialment el sector immobiliari. Vol donar un vot de confiança a l’equip de govern, 
valorant els aspectes positius. Intentaran aportar modificacions que millorin la proposta. 
Aquest Pla era necessari per garantir el finançament i per incorporar la modificació molt 
positiva de l’augment del cobriment de les vies. Hi ha molts aspectes positius, especialment  
que es pugui aprovar un projecte com aquest i donar solucions a propostes que s’han 
endarrerit com el projecte comercial local que no es va poder dur a terme recentment. 
També valora positivament l’augment de la zona de vianants, encara que es perdi jardí verd  
per ampliar el verd urbà. Hi ha incerteses que cal aclarir. Per això avui faran arribar al 
Govern un document amb una petició d’informació i dades (per una banda) i amb l’anunci 
d’algunes al·legacions que presentarà el seu grup, i esperen que si se n’accepten algunes, el 
vot de l’aprovació definitiva pugui ser positiu.   Demanaran un pla de mobilitat de vehicles 
que tingui caràcter definitiu i que s’ajusti a les modificacions introduïdes, com el canvi 
d’ubicació de l’estació d’autobusos o que valori si el nombre de places d’estacionament és 
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suficient en funció de l’increment del nombre d’habitatges i zones  comercials. També 
demanaran un pla de mobilitat de vianants que prevegi, entre altres, el següent: l’accés des 
de Pardinyes a l’estació; la permeabilització del cobriment de la via pel que fa a Pardinyes i 
l’altra banda de l’estació i la bona connexió amb l’Eix Comercial. També volen saber com 
repercuteixen els costos del conjunt de les obres sobre les àrees de l’entorn (explica els 
detalls més concrets). Com a conseqüència d’aquesta nova informació, decidiran sobre la 
necessitat de presentar algunes de les  al·legacions anunciades. Es demanarà també buscar 
un solució alternativa a la que s’ha adoptat en relació amb la fàbrica de La Meta. Igualment 
al·legaran que el pont del Príncep de Viana no entri en funcionament  fins que estigui acabat 
el pont de Prat de la Riba, per evitar un possible caos de circulació. Estan d ‘acord amb els 
objectius generals del Pla; hi ha voluntat de consens. Demana al Govern que agilitzi al 
màxim la gestió i que no renunciï a aconseguir més aportacions d’ADIF (explica el cas de 
Girona com a exemple en aquest sentit). Qualifica l’abstenció del seu grup d’expectant i 
positiva, en espera de les millores comentades.  
 
La Sra. Camps agraeix el suport del grup d’ERC i l’abstenció de la resta de grups. També 
agraeix les aportacions positives fetes pels portaveus en les seves intervencions. Aquest Pla 
té grans virtuts i millores per a la ciutat, cosa en la qual tots coincidim. No està d’acord amb 
les afirmacions fetes dient que la ciutat perd quelcom amb aquesta millora. Només amb la 
incorporació de 272 habitatges de protecció oficial pagaria la pena valorar positivament el 
canvi. Coincideix que aquesta és una gran operació urbana, probablement la de més 
rellevància de la ciutat: afecta  14 hectàrees i tanca una cicatriu urbana al mig de la ciutat. 
Felicita la gran tasca que han fet els serveis d’Urbanisme en la redacció d’un Pla que 
qualifica d’equilibrat tècnicament i econòmicament. És infinitament més ambiciós que el Pla 
anterior, especialment per la incorporació dels habitatges amb protecció oficial. Es bo per a  
la ciutat i per a l’equilibri territorial. Sense l’anterior Pla especial no s’hauria pogut fer un gran 
nombre d’obres d’urbanització, no s’hauria cobert un tram de les vies, ni s’hauria iniciat el 
pont del Príncep de Viana o ampliat el de Corts Catalanes. El Pla anterior ha servit de molt, 
però l’urbanisme és dinàmic i s’ha d’adaptar a les necessitats de la ciutat i a la nova 
normativa (explica els diversos canvis legislatius recents). El nou Pla és molt ambiciós i més 
equilibrat que l’anterior.  L’anterior Pla preveia un 23% de zones verdes i equipaments i el 
nou Pla preveu un 35% (explica els detalls de les modificacions). Es guanya molt en zones 
verdes. Agraeix les aportacions que faran els grups en el període d’informació pública que 
seran estudiades per poder incorporar aquelles que siguin possibles; també es farà l’esforç 
necessari per poder resoldre els dubtes que s’han plantejat. Aquesta és una primera fase 
d’una reordenació urbanística que no retarda cap de les actuacions que estan en marxa en 
l’entorn de l’estació. Amb aquest Pla s’assentaran les bases que marcaran la personalitat  
d’una nova ciutat. Es tindrà la sensibilitat necessària perquè la nova edificació sigui 
dissenyada  aprofitant que ara tindrà com a façana un parc en comptes d’un conjunt de vies. 
El Pla (a l’espera dels suggeriments i aportacions) soluciona molts dels problemes que tenia 
l’anterior ordenació i que planteja una ciutat amb moltes possibilitats de futur, amb una nova 
centralitat urbana, que canvia totalment la previsió de l’any 2003, perquè ara es fa una nova 
cobertura de les vies que obliga a plantejar  una altra manera de fer la ciutat a l’entorn de 
l’estació.  
 
La Sra. Rivadulla es ratifica en el fet que aquesta operació de millora urbana s’ha plantejat 
per recuperar les inversions que hem finançat i que havien d’haver finançat també altres 
entitats. Estan d’acord amb el cobriment de les vies, però no estan d’acord amb la solució 
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que dóna el Pla que suprimeix una gran zona verda (que no es pot comparar amb una llosa 
de formigó amb unes plantes ornamentals). Es guanyarà en espais lliures, però no en zona 
verda. Perdem una estació: la que donava a Pardinyes i havia de pagar ADIF. No creu 
oportú concentrar tanta protecció oficial en un mateix lloc de la ciutat; és una solució 
intel·ligent per fer possible el desenvolupament del Pla, però no des del punt de vista de 
l’habitatge protegit de la ciutat. Pregunta com pot ser que des de fa un any no s’hagi 
presentat a Lleida ni una sola petició de qualificació provisional. Faran al·legacions per 
millorar l’espai i aconseguir el millor equilibri entre la part construïda i els espais lliures. Cal 
aconseguir que la trama resulti raonable. 
 
La Sra. Bergés espera poder mantenir el vot  positiu en l’aprovació definitiva. Reitera la 
petició de buscar noves fórmules en relació amb l’accés a l’estació des de Pardinyes; tenim 
també el projecte dels parcs lineals de la Bordeta i dels Magraners, que són un bon motiu 
per continuar negociant amb ADIF i aconseguir millores. Sobre el canvi de la fesomia de la 
façana dels habitatges, que ara donen a una nova plataforma, creu que el canvi és molt 
important i positiu. Reitera que presentaran propostes sobre la mobilitat de la zona i els 
accessos a l’estació d’autobusos i al centre comercial. Destaca que el Pla permet 
desencallar l’activitat industrial de la farinera  La Meta i demana imaginació en els usos de la 
zona confrontant que reforcin la vocació lúdica, d’oci o cultural de la zona. Espera que durant 
el període d’informació pública es facin aportacions importants i poder donar suport a 
l’aprovació definitiva.  
 
El Sr. Montanya recorda que no han fet valoracions tècniques, qüestions que plantejaran en 
el tràmit d’al·legacions. Han fet la valoració d’un procés , difícil i lent, que s’ha hagut 
d’adaptar als nous temps. La flexibilitat controlada d’un document urbanístic és un aspecte 
positiu. El Pla especial del 2003 ha servit per a algunes coses,  tot i que l’actual Pla 
representa una modificació substancial en relació amb l’anterior. La modificació és 
necessària perquè ens hem trobat que no hi havia altra opció; calia incorporar més sostre 
per fer front a l’increment de càrregues. Comenta les diferències de criteri que té amb la  Sra. 
Camps sobre el concepte de plaça o de zona verda. No està gaire d’acord amb aglutinar tota 
la zona verda sobre una llosa de formigó. En relació amb la incorporació dels habitatges amb 
protecció oficial i la importància que hi dóna l’equip de govern, diu que el concepte de 
protecció oficial  no justifica fer qualsevol cosa. S’abstindran de votar amb la confiança que 
el Pla es pugui polir i tirar endavant.  
 
El Sr. Gavín comenta que estem obligats a incorporar habitatge amb protecció oficial en el 
moment en què incrementem el sostre edificable, a més de servir per finançar la millora 
d’alguns equipaments. Ara incorporem aquest habitatge perquè estem obligats, tot i que la 
quantitat és superior a la que la llei exigiria. Sobre el finançament de l’operació reitera que 
cal continuar insistint davant ADIF per incrementar la seva aportació, però  també es pot 
repercutir de manera diferent el repartiment de les càrregues i els costos en les diferents 
unitats d’actuació (a través d’aquest mecanisme també es pot graduar l’aportació de 
recursos per part d’ADIF). Els preocupa fins a quin punt el sector immobiliari tindrà capacitat 
per comprar els terrenys que es generaran als preus als què hauran de sortir. Hi ha 
decisions que poden ser vitals per al finançament del conjunt d’accions d’aquest projecte. 
Reitera la voluntat del seu grup per aportar millores al Pla.  
 
La Sra. Camps diu que el Pla de l’any 2003 no tenia dibuixada cap estació en la banda del 
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carrer Roger de Llúria; aquest tema es va plantejar posteriorment amb conversacions amb 
ADIF que es va comprometre a estudiar-ho.  Tant abans com ara es preveien edificis de 
servei ferroviari. Sobre el tema de l’habitatge social diu que es podia haver previst fer un 
nombre inferior d’habitatges protegits: la norma exigia fer-ne  60   i se’n faran 272. No està 
concentrat; està distribuït en 13 hectàrees. L’ equip de govern ha pres aquesta opció que 
considera coherent  amb una política més ordenada, més racional i més equilibrada. Se 
superen àmpliament els paràmetres exigits per la llei. El repartiment de costos és el que 
preveu la normativa: en funció de les superfícies de cada propietari, segons cada sector i el 
sostre edificable atribuït. Creu que el Pla és equilibrat,  que recuperarem progressivament els 
costos invertits i que suposa un repte per a la ciutat, una aposta que val la pena fer.  
 
El Sr. alcalde agraeix el suport del grup d’ERC i l’abstenció i el to del debat  de la resta de 
grups, que qualifica de constructiu. Valora la importància d’aquest Pla, que considera el més 
important que té la ciutat en aquests moments i que afecta 15 hectàrees, i la connexió de 
tres barris amb el centre de la ciutat.  Agraeix,  també, la bona feina feta per l’equip que l’ha 
desenvolupat, en especial els arquitectes Joan Blanc i David Portolés i la gerent Teresa 
Serentill. Creu que aquest Pla garanteix la viabilitat econòmica del conjunt d’aquesta  
transformació urbana, millora la connectivitat entre els barris de la ciutat i el centre  (explica 
algun dels detalls i el respecte als docs  o a la façana de l’edifici de la farinera La Meta). 
Aquesta transformació urbana de la ciutat, que incorpora un 40% d’habitatge amb protecció 
oficial, justifica que proposem aquest Pla especial. Es continuarà negociant amb ADIF  i amb 
RENFE.  
 
S’aprova amb 16 vots a favor dels grups del PSC i ERC i 9 abstencions dels grups de CiU, 
PP i ICV-EUiA.  
 
 Punt núm. 37. Aprovació de les bases específiques de les diferents línies 
subvencionadores de la Regidoria de Medi Ambient i Horta, incloses en el Pla 
estratègic de subvencions de l'Ajuntament de Lleida 
 
La Sra. Rivadulla considera que l’actual equip de govern fa una política regressiva en 
matèria d’ajut a les entitats mediambientals i les protectores d’animals. Explica que en 
l’anterior Pla de subvencions estava prevista una quantitat de 40.000 euros; ara hi ha una 
consignació de 15.000 euros menys. En el mandat anterior es va aplicar la interpretació 
jurídica que la quantitat que es fixava en el primer any calia que es mantingués durant tot el 
quadrienni. Això va fer que no es poguessin incrementar les quanties tot i que no eren 
suficients (10.000 euros per a protectores i 30.000 euros per a entitats mediambientals). No 
concorden les declaracions del Govern sobre la potenciació dels temes de medi ambient 
amb la reducció de 15.000 euros, quantitat que és molt important per a les entitats de 
voluntariat. El primer any del mandat passat no es va cobrir la quantitat oferta, però en els 
anys següents va ser insuficient. Hi ha moltes entitats i organitzacions que necessiten el 
suport de l’Ajuntament. No cal tampoc confondre els ajuts per a inversions amb les 
necessitats que tenen (especialment les protectores) per fer la seva tasca diària.  
 
El Sr. Barberà diu que l’equip de govern ha valorat l’ajut que es prestarà  en inversió a la 
protectora dels Amics dels Animals del Segrià i  també el fet  que els anys  2005 i 2006  la 
demanada no  va cobrir el pressupost previst per a aquests ajuts. Creu que amb la quantitat 
pressupostada es podran cobrir els ajuts que fins ara s’han donat. Igualment cal destacar el 
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programa d’ecoentitats on  moltes de les associacions podran participar i gaudir d’ajuts en 
diners, en matèries específiques, en formació o en assessorament. Hi ha voluntat de millorar 
aquests ajuts amb els programes de l’Agenda 21. Des de la Regidoria de Medi Ambient hi ha 
preocupació i estimació pels animals, però cal també valorar totes les prioritats de la ciutat.  
 
La Sra. Rivadulla diu que no entén les argumentacions del Sr. Barberà. Aquesta era una 
nova línia de subvencions a la nostra ciutat i fins que les entitats no la van conèixer no hi van 
participar ni van fer demandes. L’any 2007 va ser aquell en el què les entitats van conèixer, 
majoritàriament, l’existència d’aquestes línies d’ajut. El 2008 i 2009 demanaran subvenció i el 
pressupost no serà suficient. Les ecoentitats i l’Agenda 21 escolar ja es van aplicar en 
l’etapa anterior. L’única variació sobre l’anterior mandat és que hi ha 15.000 euros menys en 
ajuts per a entitats. El dia a dia de les entitats protectores és molt important i afecta a totes.  
 
El Sr. Barberà recalca que es manté el nivell d’ajuts a les ecoentitats i a les protectores i en 
el cas que convingui s’hi podran afegir altres ajuts. 
 
El Sr. alcalde diu que no es deixarà de fer cap activitat de l’àmbit de la gestió del medi 
ambient.  
 
S’aprova amb 19 vots a favor dels grups del PSC, PP i ERC, 1 vot en contra del grup d’ICV-
EUiA i 5 abstencions del grup de CiU.   
 
 
Punt núm. 39. Moció del grup municipal d'ICV-EUiA en relació amb la campanya de 
sensibilització ciutadana que s'ha de finançar amb l'1% de les despeses anuals de la 
concessionària ILNET 
 
La Sra. Rivadulla explica que  mantenir neta la ciutat és responsabilitat de l’Ajuntament i de 
la ciutadania. Incrementar la recollida selectiva és responsabilitat, també, de l’Ajuntament i 
de la ciutadania, però en totes les ciutats es valora la necessitat de les campanyes de 
sensibilització. Explica que en el Plec del contracte de la neteja es va incloure una clàusula 
per la qual l’1% de les despeses anuals del concessionari s’havien de dedicar a fer 
campanyes de sensibilització ciutadana i a fer una enquesta per saber el grau de satisfacció 
de la ciutadania en relació amb el servei (aquesta darrera amb influència en la retribució del 
concessionari).  La moció té un doble objectiu: Saber quina és la quantia que significa aquest 
1% i després ser informats sobre la campanya que està prevista ( i quin serà el seu cost per 
a l’any 2008) i quines són les previsions pel que fa a l’enquesta de satisfacció amb el servei i 
quan se’n podrà conèixer els resultats.  
 
La Sra. Bergés  considera que aquesta moció s’ajusta més als treballs propis de les 
comissions, com en aquest cas. En la Comissió de Seguiment del servei que es va fer el 
mes de març van fer una pregunta per escrit i en la reunió es va donar tota la informació 
sobre la campanya, que tindrà un cost per a l’any 2008 de 80.000 euros. Es va informar 
també sobre les campanyes previstes. Creu que aquestes qüestions només s’han de 
plantejar al Ple si en les comissions no es facilita la informació demanada. Per aquest motiu 
s’abstindran de votar. 
 
La Sra. Camps manifesta que hi votaran a favor; coincideix amb la Sra. Bergés que aquesta 



 
 
 
 
 
 

 36

informació s’ha facilitat en la Comissió de seguiment i reitera que es faran arribar les dades 
per escrit així com el resultat de les enquestes en el moment en quèes tinguin.  
 
La Sra. Rivadulla reitera que vol saber les xifres que abans ha preguntat i quan tindran 
l’enquesta.  
 
La Sra. Camps diu que l’Ajuntament informarà i se li farà arribar per escrit a la Sra. 
Rivadulla. El Sr. alcalde afegeix que la informació es farà arribar a tots els grups.  
 
S’aprova amb 22 vots a favor dels grups del PSC, CiU, PP i ICV-EUIiA i 2 abstencions del 
grup d’ERC.   
 
 
 
Punt núm. 40. Moció dels grups d'ERC i PSC relativa a la instal·lació de dipòsits de 
recollida d'aigües pluvials als edificis municipals i al parc públic d'habitatge; promoció 
d'aquesta actuació entre els particulars 
 
La Sra. Bergés explica que l’objectiu de la moció és continuar treballant en la línia de la 
nova cultura de l’aigua, que cal aplicar no només en situacions d’emergència. Explica altres 
mesures proposades i dutes a terme (reg de carrers, estalviadors d’aigua...). Demana el 
suport dels grups i explica el contingut de la proposta que inclou la moció. Creu que 
l’Administració municipal ha de donar exemple en  mesures d’estalvi i per afavorir la nova 
cultura de l’aigua.  
 
La Sra. Rivadulla diu que votarà la moció tot i que la qualifica de “infumable”. Diu al grup 
d’ERC que no demani allò que està establert per llei. El Decret d’ecoeficiència preveu que en 
totes les noves construccions és obligat per llei la recollida de les aigües pluvials (llegeix 
l’article 3r. d’aquest Decret). El Govern tripartit ha donat molts passos endavant en matèria 
mediambiental. Aquesta moció només serviria o seria aplicable als edificis ja existents, però 
la moció preveu justament que s’apliqui als edificis de nova construcció (que ja estan 
obligats). Esmenta els casos del SRU-2 o el SUR-5 en què es fa la doble xarxa d’aigües. 
També cal considerar que l’ACA no té competències sobre l’aigua en baixa. Els difusors de 
l’aigua es van distribuir a iniciativa del Departament de Medi Ambient de la Generalitat, amb 
el govern tripartit. El nostre Ajuntament ha rebut els difusors del Departament i n’ha fet la 
distribució.  
 
El Sr. Montanya explica que el Decret d’ecoeficència està en vigor per a tots els projectes 
visats des del mes d’agost de 2006; la moció arriba una mica tard, però benvinguda sigui si 
serveix per treballar en aquesta línia. El  vot del seu grup serà favorable, però coincideix amb 
la major part dels arguments explicats per la Sra. Rivadulla.  
 
La Sra. Camps destaca que la moció és conjunta dels grups d’ERC i PSC. Llegeix l’acord 
literal amb les modificacions consensuades entre els dos grups. Sobre el Decret 
d’ecoeficiència diu que l’obligació que fixa fa referència a l’establiment de la doble xarxa, 
enlloc parla de dipòsits de recollida d’aigua, que és la novetat que introdueix la moció. En 
molts edificis municipals de nova construcció es fan aquest dipòsits per garantir la doble 
xarxa en les zones ja consolidades. Creu que la moció va un pas més enllà de l’obligació 
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legal.  
 
La Sra. Bergés agraeix el suport de tots els grups i també el vot d’ICV-.EUiA reiterant que la 
diferència en relació amb el Decret d’ecoeficiència està en la instal·lació dels dipòsits.  
Aquesta moció ha estat votada i aprovada en altres ajuntaments (n'explica alguns exemples). 
Reconeix la tasca del Govern de la Generalitat en matèria de la nova cultura de l’aigua. 
Totes les mesures, vinguin d’allà on vinguin, benvingudes siguin. 
 
La Sra. Rivadulla entén que la doble xarxa va lligada a la recollida de les aigües pluvials, 
sinó, no té cap sentit.  
 
S’aprova per unanimitat.  
 
Punt núm. 41 .  Moció dels grups municipals de CiU i ERC relativa a la millora de 
l'espai dels Camps Elisis on s'ubica l'aplec del caragol i altres manifestacions festives 
i firals 
 
El Sr. Guallar explica que a aquesta moció s’hi ha afegit el grup d’ERC al qual agraeix el 
suport i les aportacions que ha fet. Comenta l’exposició de motius de la moció que considera 
prou clara i expressiva del problema creat a l’aplec  amb motiu de les pluges. Creu que 
aquesta situació no es pot perllongar; per això demanen que les obres d’arranjament es facin 
en el temps mínim possible, durant l’any vinent, abans de les festes de primavera. Demana 
el suport de tots els grups, en especial de l’equip de govern, per tal de comprometre 
l’execució més immediata dels treballs. 
 
La Sra. Rivadulla diu que votarà a favor de la moció. Posar un termini suposa comprometre 
una actuació determinada del Govern, però tots hem tingut l’oportunitat de comprovar que la 
part no condicionada dels Camps Elisis ha creat  incomoditats importants i un problema  
d’imatge clar que afecta l’aplec.  
 
La Sra. Bergés demana l’esforç de l’equip de govern, que doni suport a la moció i faci les 
millores que puguin garantir que no hi hagi problemes de desguassos  per al proper aplec i la 
propera festa major de maig. 
 
El Sr. Zapater coincideix en els plantejaments de la moció i per això anuncia el vot favorable 
del seu grup. Considera que l’aplec és una gran festa; destaca  que el fet d’haver estat 
l’Aplec del Caragol declarat com a festa d’interès turístic nacional va ser gràcies al govern 
del PP.  
 
La Sra. Camps diu que, tal  com està redactada, no donaran suport a la moció. No ens 
podem comprometre al termini proposat perquè aquesta zona està afectada pel Pla 
estratègic de la Fira i no té massa sentit fer l’any 2009 una inversió important quan després 
s’ha de fer una altra gran inversió amb l’esmentat Pla. Per aquest, motiu havien proposat 
canviar el termini i dir que les obres s’executarien en el marc del Pla estratègic de la Fira. 
Recorda les inversions fetes, en el passat mandat, per un import de 118.000 euros , per 
dotar les colles d’aigua potable i d’embornals; aquesta infraestructura es revisarà i 
s’ampliarà, si cal, el proper any. 
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El Sr. Guallar lamenta que l’equip de govern no es vulgui comprometre a uns terminis 
d’execució. És obvi que s’han fet inversions, tot i que dubta del seu manteniment  
(especialment dels embornals). Lamenta que el grup del PSC tingui problemes per assumir 
compromisos i calendaris. Cal ser valents i decidits. Aquestes obres cal fer-les ja. El 
problema s’allargarà i potser és casualitat que l’oferiment que fa el Govern coincideixi amb 
un any electoral. Si el problema existeix i es pot solucionar, per quin motiu no se soluciona 
ara?.   
 
La Sra. Camps reitera les inversions fetes l’any passat i no creu procedent fer-ne el proper 
any unes altres de noves sense saber si seran compatibles amb les obres del Pla estratègic. 
Defensa la cura en la despesa pública. L’Ajuntament inverteix molt en la festa de l’Aplec del 
Caragol, però no es pot fer una inversió de la qual no està garantida la seva durabilitat en el 
temps.  
 
El Sr. alcalde  diu que no pot ser que, a l’Aplec del Caragol, l’Alcaldia anunciï que durant el 
període d’execució del Pla de la Fira (mentre duri aquest mandat) s’arranjarà l’espai de 
l’aplec, en el marc del Pla, i que, tot seguit, el grup de CiU presenti una moció demanant 
més. Coincideix amb les explicacions de la Sra. Camps sobre la necessitat de compatibilitzar 
les obres amb les del Pla de la Fira. Intentarem fer aquestes obres el proper any, si és 
possible, des del punt de vista de la planificació esmentada i en el marc de la urbanització 
global de la Fira. També reitera la importància de ser curosos amb l’ús del diner públic.  
Sempre que s’ha pogut s’han compatibilitzat actuacions (Fira, Aplec, etc.). La Federació de 
Colles ha manifestat el suport a la proposta de l’Alcaldia que ara ha explicat. Hi ha voluntat 
del conjunt de l’Ajuntament de donar suport a l’Aplec.  
 
El Sr. Guallar diu que en cap cas s’ha actuat de manera electoralista per part del grup de 
CiU, ja que la petició feta és un clam de la FECOLL. Els preocupa que no es facin les obres 
en els propers anys.  
 
El Sr. alcalde diu que el suport del Govern a la FECOLL és clar; creu que el Sr. Guallar 
hauria de retirar les acusacions d’electoralisme que ha fet abans. Cal ser curosos amb els 
recursos públics i creu que està clar el suport de la FECOLL a la proposta de l’Alcaldia, cosa 
que han fet pública. 
 
Es rebutja amb 13 vots en contra del grup del PSC i 11 vots a favor dels grups de CiU, PP, 
ERC  i ICV-EUiA.  
 
 
 
Punt núm. 42. Moció del grup municipal de CiU relativa a les condicions d'ús dels 
butlletins municipals, de la pàgina web i de la resta de mitjans de comunicació 
institucionals de l'Ajuntament 
 
 
El Sr. Gavín explica que el seu grup (i altres grups) han deixat en evidència que la 
representació dels grups de l’oposició és molt escassa en el conjunt de mitjans de 
comunicació públics municipals. Recorda que en temps passats el tema del qual es podria 
opinar en la revista municipal venia fixat per l’equip de govern, fet que es va superar. 
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Considera que l’espai actual en la revista municipal suposa la mínima expressió de la 
pluralitat. En el web municipal l’absència dels grups és total. En darrer lloc diu que fa pocs 
dies ha sortit un monogràfic de la revista de la Paeria, amb l’argument d’explicar el PAM 
sense recollir tampoc l’opinió de la resta de grups politics.  Pels  motius abans expressats 
han volgut presentar aquesta  moció. També s’ha presentat perquè la legislació  empara que 
es reguli, mitjançant un reglament, tot allò que fa referència als mitjans de comunicació locals 
públics (art. 170.2 de la LMELC) i aquest reglament encara no existeix. Igualment explica 
que el síndic de greuges ha fet diferents resolucions en què demana que es facin aquestes 
normes que visualitzen la pluralitat dels ens locals. Llegeix la part dispositiva de la moció 
presentada inicialment pel grup de CiU. Explica igualment que s’han aconseguit aportacions 
de l’equip de govern que fa que es pugui donar suport a la moció, de manera 
transaccionada. Es dóna lectura a la proposta definitiva. S’ha entès que es podia treure la 
data límit de la proposta inicial per tal de facilitar el consens que la moció preveu. Agraeix la 
bona voluntat d’arribar a un acord i espera el suport de tots els grups a la proposta.  
 
La Sra. Rivadulla anuncia el suport a la moció. 
 
La Sra. Bergés diu que també donarà suport a la moció. Sobre el monogràfic del PAM no 
entén quin ha estat el motiu de la publicació. Pregunta si aquest número de la revista està 
inclòs en el pressupost habitual del butlletí. No se sap si és un número ordinari o 
extraordinari. El fet és que aquesta revista ha arribat a totes les bústies de la ciutat, cosa que 
no es pot dir del programa de la  Festa Major. Hi ha moltes pàgines d’una PAM que no deixa 
de ser una declaració d’intencions. Aquesta publicació els  ha causat una preocupació 
important. Per això creuen molt necessari el reglament que preveu la moció.    
 
El Sr. alcalde respon que el butlletí municipal sobre el PAM és un número extraordinari, està 
suportat pressupostàriament en la partida de butlletins municipals normals i no creu que sigui 
propaganda  ni publicitat; al contrari, és l’eina fonamental de control per part dels ciutadans. 
Defensa aquest butlletí extraordinari per fer palès el compromís del Govern amb els 
ciutadans.  
 
El Sr. Zapater no comparteix l’opinió del Sr. alcalde i per això dóna suport a la moció. Creu 
que les publicacions de la Paeria no han de ser monocolors, com és el cas del monogràfic al 
que s’ha fet esment. Els grups de l’oposició també existeixen i això s’ha de veure reflectit en 
aquesta qüestió.  
 
El Sr. alcalde diu que, en els butlletins ordinaris, l’oposició té un paper rellevant, amb una 
columna. En un número extraordinari, com el del PAM, el tractament té aquest caràcter (de 
no ordinari).  
 
La Sra. Camps explica la part transaccionada de la moció, mantenint el compromís de 
treball immediat, però sense fixar un calendari d’acabament dels treballs, per tal de poder fer 
un debat més ampli. La voluntat és poder redactar el reglament de la manera més ràpida 
possible.  
 
El Sr. Gavín reitera els agraïments, especialment a l’equip de govern. Però, cal fer constar 
també  que si es presenta la moció és per corregir actuacions com les que ara es fan. Li 
preocupa que el Sr. alcalde no cregui que en un butlletí monogràfic, per informar, no sigui 
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necessària l’opinió dels grups de l’oposició. Desitja que la conseqüència del reglament sigui 
corregir alguna de les qüestions que ara no estan resoltes. 
 
La Sra. Bergés diu que pensava que el monogràfic no era un número més del butlletí, ja que 
en aquest cas els grups havien de fer la seva aportació, en condicions ordinàries. Els 
preocupa que es trenqui una dinàmica  de participació com aquesta.  
 
El Sr. alcalde insisteix que es tracta d’un butlletí extraordinari per presentar el PAM i aquest 
programa el formula el Govern.  
 
S’aprova per unanimitat.  
 
 
Punt núm. 43.  Moció dels grups municipals de CiU i PP relativa al Museu de Lleida 
Diocesà i Comarcal 
 
El Sr. Guallar considera que aquesta moció té, per al seu grup, un fort calat identitari, fruits 
dels dos darrers esdeveniments sobre aquesta qüestió: la decisió del Tribunal de la Rota 
(que no ha volgut examinar la important documentació aportada des de Lleida sobre la 
titularitat dels fons del Museu)  i la darrera decisió d’una entitat ciutadana de presentar una 
demanda als jutjats de Lleida, demanat l’aplicació de l’usucapió amb relació a les obres 
litigioses del Museu. Comenta unes  declaracions recents del bisbe en les quals manifesta 
que no vol que aquesta demanda prosperi. Explica la figura de la usucapió. El més important 
de la moció és reafirmar la unitat de la col·lecció i que aquest és el projecte cultural més 
ambiciós dels darrers anys a la ciutat, on han participat les administracions i la societat civil 
lleidatana. Creu que els acords proposats serviran per reafirmar-nos en aquests punts. 
Llegeix i explica la part dispositiva de la moció. Creu que cal superar polèmiques fictícies.  
 
La Sra. Rivadulla diu que sobre aquest tema tots hem parlat a bastament (en el Ple, en 
altres institucions i en molts debats). Explica que en el Parlament s’està intentant consensuar 
una moció. No voldria que avui sortíssim dividits del Ple, perdent força. Anuncia que votarà a 
favor dels punts 1, 2 i 4 de la moció, que considera molt importants. Creu que en el punt tres 
no hi podem afegir res més, ja que la via civil ja està oberta per l’entitat demandant i al seu 
dia es dictarà la sentència corresponent. Els seu grup havia proposat una esmena al punt 
tercer en què  s’instava el Consorci a reservar-se el dret d’acudir als tribunals civils quan la 
situació així ho reclamés i en el marc d’un acord unànime de les entitats consorciades; de la 
mateixa manera el Consorci vetllarà pels efectes que al seu dia pugui produir la sentència 
civil en el recurs iniciat per l’entitat Amics del museu de Lleida, en el sentit d’afermar-se en la 
unitat no disgregable de la col·lecció. El més important és que la col·lecció forma part del 
patrimoni de la Generalitat de Catalunya, que està catalogada i que forma part d’una unitat 
de col·lecció. Sempre amb una voluntat de diàleg i probablement amb dos seus: una a la 
Franja (a la ciutat de Fraga) i l’altra a Lleida.  
 
La Sra. Bergés diu que votaran en contra del tercer punt. No creu coherent que defensant la 
unitat de la col·lecció calgui trencar la unitat política, en un moment en què s’està treballant 
conjuntament d’una manera tranquil·la. No és convenient introduir la via civil en aquest 
moment delicat, des del punt de vista de les institucions públiques. Es pregunta fins a quin 
punt hem de lligar les decisions judicials  amb les decisions de la cambra parlamentària 
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catalana. S’està  lluitant des de les institucions catalanes per la via política i per la via del 
diàleg. Segur que els nostres representants en el Consorci sabran estar a l’alçada de les 
circumstàncies, defensant el que tots hem aprovat força vegades. Reitera que la solució està 
en la via del diàleg. Anuncia el vot favorable als altres tres punts. La via civil ja està iniciada 
pels Amics del Museu i creu que el Consorci i les entitats públiques han de jugar un altre 
paper institucional. 
 
El Sr. Zapater diu que comparteix els postulats de la moció i per aquest motiu l’han subscrit. 
Hem de procurar mantenir, per damunt de tot, la unitat museística. Com a polítics i 
estudiants de la història de l’art hem de considerar que partir un museu no és ni pragmàtic, ni 
pedagògic, ni didàctic. No creu que una part del Museu hagi d’estar a Fraga.  Defensa les 
exposicions temporals com a instrument per mantenir la unitat museística, en el marc del 
diàleg. Cal adoptar una solució dialogada que acabi amb aquest problema.  
 
El Sr. Presseguer diu que el seu grup comparteix posició política i raons amb els grups 
d’ERC i d’ICV-EUiA. Votaran a favor dels punts de 1, 2 i 4 i en contra del punt 3. Qui ha de 
parlar en aquest moment és el Consorci del Museu que es reunirà la setmana vinent. El PSC 
creu que cal deixar les mans lliures al Consorci i especialment a les institucions que en 
formen part. Tots demanem unitat d’acció. També creu que cal deixar clar el suport a 
mantenir la col·lecció com a tal (inscrita en el Catàleg de Patrimoni Cultural Català) i 
reconèixer explícitament la unitat de la col·lecció. D’altra banda cal promoure acords per a la 
gestió conjunta de la col·lecció, amb independència que hi hagi diverses seus museístiques 
dins l’àmbit territorial que històricament va generar les obres en litigi. També estan a favor de 
limitar l’autorització (si es produeix) de la petició de traslladar les obres, condicionant-la al 
compliment de tots els requisits establerts en la resolució del Departament de Cultura del dia 
5 d’abril. També defensa que les obres estiguin en el Museu de Lleida fins que no s’arribi a 
cap acord consensuat de gestió.  
 
El Sr. Guallar diu que té tot el sentit del món presentar ara aquesta moció. L’Ajuntament de 
Lleida forma part del Consorci i és bo que tots plegats puguem adoptar els acords que 
creguem necessari per tal que el Sr. alcalde els pugui defensar. Aquesta és la voluntat de la 
moció. Reitera que els fets que han succeït recentment donen també sentit a la moció. En 
paral·lel, al Parlament de Catalunya, s’adoptaran les resolucions que s’escaiguin, però això 
no impedeix que des de l’Ajuntament de Lleida es facin propostes sobre un museu que és a 
la nostra ciutat. No volem polemitzar ni portar a terme discussions estèrils. Agraeix el 
posicionament dels grups en els tres punts en que hi ha consens. Sobre el tercer punt de la 
moció defensa que l’Ajuntament plantegi en la reunió del Consorci comparèixer en la via civil. 
Critica la Resolució esmentada del Departament de Cultura, de 5 d’abril (impugnada davant 
el TSJC per la Diputació de Lleida), ja que considera que avala la descatalogació, tot i que 
sigui amb condicions.  També considera que el Museu no ha de tenir dos seus i que la millor 
solució són les exposicions temporals, també sempre en el marc de solucions dialogades.  
 
La Sra. Bergés creu que el punt tercer de la moció trenca la unitat que s’havia mantingut 
durant tot el procés. Reitera que cal esperar la reunió del Consorci, on tots estem 
representats, per avaluar l’evolució del cas.  
 
El resultat de la votació separada està reflectit en la part dispositiva de l’acta.  
 



 
 
 
 
 
 

 42

 
PRECS I PREGUNTES 
 
 
Primera. Pregunta feta per  la Sra. Rivadulla. En el Ple del 5 d’octubre de 2007 el Grup 
Municipal d’ICV-EUiA va presentar una moció, de la qual dos dels acords van ser aprovats, 
segons els quals l’Ajuntament de Lleida nomenarà una persona responsable per coordinar 
les distintes actuacions relacionades amb la mobilitat en bicicleta i crearà una Comissió a 
favor de la bicicleta per tal de desenvolupar el Pla director. En vista d’aquestes 
consideracions pregunta: Està previst aquest nomenament?  Per quan es preveu la creació 
de l’esmentada comissió?. 
 
El Sr. alcalde diu que es crearà la comissió i passa la paraula a la regidora Sra. Mestres. 
La Sra. Mestres explica que es preveu la creació d’aquesta comissió quan es posi en marxa 
el programa participatiu del Pla de mobilitat urbana. Està prevista la convocatòria dels grups 
de treball abans d’aquest estiu. Les persones responsables de coordinar els treballs del Pla 
de mobilitat urbana i el futur  Pla director de la bicicleta són el Coordinador de projectes i 
obres de l’Ajuntament (Sr. Fernando Cequier) i el cap de Secció de Mobilitat de l’Ajuntament.  

 
La Sra. Rivadulla demana que es faciliti aquesta resposta per escrit. El Sr. alcalde manifesta 
que la resposta  li donaran per escrit.  
 
Segona. La Sra. Bergés formula una pregunta. Comenta que el passat dia 22 de maig, la 
web de Turisme de Lleida publicava les dades de l’Observatori Turístic corresponents a l’any 
2007, tres hores desprès d’una queixa del grup municipal d’ERC. Comenta la utilitat 
d’aquestes dades que ajuden a millorar els serveis i valorar els aspectes positius. Explica 
que aquestes dades s’elaboren com a resultat d’un conveni amb la UdL. Pregunta per quin 
motiu ha calgut esperar tot un any per conèixer els resultats de les enquestes de 
l’Observatori i si aquestes tindran continuïtat en el temps.  
El Sr. alcalde diu que la continuïtat hi serà, ja que es tracta d’una bona eina de treball que 
va posar en marxa el Govern passat. La Sra. Mínguez diu que no s’ha  esperat un any per 
tenir els resultats de l’enquesta de l’any 2007, ja que el treball comença justament quan 
finalitza l’exercici. Cal recopilar les dades, fer l’estudi, la presentació, etc. Això provoca dos o 
tres mesos de feina i a partir d’aquest moment és quan es poden presentar. S’havien 
d’introduir a la pàgina web però va haver un error de “lincatge” (lligam) perquè fossin 
públiques (només es podia tenir accés des de dins) i fruit de la roda de premsa d’ERC es va 
detectar aquest error i per això en dues hores ja es podia disposar de les dades de forma 
pública.  Demana que si alguna altra vegada es detecta alguna qüestió similar es truqui 
directament els responsables per solucionar el problema.  
 La Sra. Bergés diu que el retard és d’un any, ja que l’elaboració de les dades és 
semestral. Mancava la publicació del primer semestre de 2007 i s’ha publicat cinc mesos 
desprès de finalitzar l’any sencer. No cal un termini tant llarg pel tractament de les dades. 
Defensa que l’oposició faci servir els instruments que consideri més adients per 
desenvolupar la seva tasca. Expressa els seus dubtes del motiu pel qual ningú s’hagi adonat 
d’aquest fet durant tot un any.  
La Sra. Mínguez insisteix en la data de 31 de desembre de 2007 i que el recull de les dades 
s’ha fet en temps i forma. El problema ha estat en com s’ha arribat a transmetre. Estava 
previst en el proper Consell d’Administració de Turisme presentar el resultats de l’enquesta. 
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El Sr. alcalde diu que les raons han estat exclusivament tècniques i que no hi ha hagut cap 
altra raó per a no fer públiques les dades.  
 
Tercera. El Sr. Montanya explica que el proper 14 de juny s’inaugurarà l’Expo Saragossa 
2008. Comenta diverses dades sobre generació de llocs de treball, desplaçaments, turisme, 
ingressos que produirà, etc. Lleida està a 32 minuts de Saragossa i aprofitant la capitalitat de 
Lleida dins l’àrea d’influència d’aquest singular esdeveniment fem les següents preguntes: 
Primera. Si l’Ajuntament de Lleida i el seu paer en cap, han signat algun tipus de conveni o 
protocol en ferm amb l’Ajuntament de Saragossa així com amb l’organització de la mostra 
pel que fa a projectar i promocionar la nostra ciutat en el marc de l’exposició internacional. 
Segona.- Si des de l’Ajuntament es disposa de dades quantificades o s’ha fet algun tipus 
d’estudi en la línia d’aprofitar per a Lleida l’oportunitat d’aquest esdeveniment. 
El Sr. alcalde diu que hi hauran accions específiques de promoció de Lleida que es basaran 
en l´ús de dos espais en els pavellons de Catalunya i d’Espanya. Un assegura la presència 
en quant a mitjans (fotogràfica, essencialment) i en l’altre es desenvolupen accions 
específiques. Hi ha un dia dedicat de manera concreta a Lleida i a la promoció de la ciutat. 
També s’ha demanat una data per fer una visita oficial de la corporació municipal, que també 
tindrà un repercussió mediàtica.  
La Sra. Mínguez diu que les ciutats no participen directament en aquesta Expo; hi són els 
pavellons de l’Estat espanyol i de Catalunya. La representació de Catalunya la porta 
directament el Departament de Presidència de la Generalitat; serà genèrica però Lleida i el 
seu territori tindran un tractament especial (tant per la proximitat com per la importància de 
l’aigua com a recurs). Hi ha altres accions previstes com la presentació de la ciutat els dies 
11 i 12 de setembre i s’estan organitzant activitats, conjuntament amb la Diputació de Lleida. 
Avançaran informació més concreta en el seu moment. Hi haurà un estand informatiu a 
l’estació de ferrocarril de Saragossa la primera quinzena de setembre i altres actuacions 
promocionals en trens, hotels de Lleida, etc. (ho explica amb detall).  
El Sr. alcalde comenta  com a detall, que  l’exposició de piragües de  l’artista Lleidatà 
Ermengol serà present a l’Expo durant el mes d’agost.  
El Sr. Montanya agraeix la informació i demana que es faci el màxim esforç per reforçar la 
plena incidència de l’ Expo en la ciutat de Lleida.  
 
Quarta. El Sr. Zapater formula un prec. Explica que l’Ajuntament ha de garantir la 
participació dels regidors i dels grups municipals en els òrgans d’informació i difusió 
municipal. En aquest sentit i atesa la dificultat de poder expressar les pròpies iniciatives o 
propostes endegades en el sí de la Corporació, formula el següent prec:  
Que la publicació de l’Ajuntament de Lleida, LA PAERIA, posi a disposició de cada Grup 
Municipal una plana dins de la revista per tal d’expressar sense les limitacions actuals; creu 
que aquesta proposta no plantejaria cap problema important d’edició ni de maquetació. 
El Sr. alcalde pren nota del prec i es remet a la moció que s’ha aprovat en aquest Ple de 
forma unànime relativa al compromís de fer el reglament de participació ens els llocs de 
difusió d’informació municipal. Remetrà aquest prec a l’àmbit de discussió del reglament.  
 
 
 
 
INTERVENCIONS  
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Punt número 3. Ratificació del Decret d’Alcaldia, de 30/04/2008, de sol·licitud d’ajut 
econòmic per a les obres del Projecte d’urbanització de la plaça Blas Infante  
 
El Sr. alcalde explica que es va demanar la incorporació de les obres d’urbanització de la 
plaça Blas Infante al PUOSC; la resolució del Pla  no va incloure aquesta obra i és per això 
que  s’ha demanat un ajut de caràcter extraordinari.  
 
La Sra. Rivadulla creu important que l’Ajuntament disposi d’ajuts de la Generalitat per fer 
obres, però recorda que sobre aquesta plaça, en la darrera celebració del dia d’Andalusia, es 
va comentar  que l’autora del projecte estava acabant el document  tècnic. Ara ens 
assabentem que el problema és financer i no de definició del projecte. Creu que aquesta 
qüestió, com moltes altres, comporta una decisió de prioritats. S’ha decidit que per al seu 
finançament es demani un ajut al PUOSC. És, doncs, responsabilitat de l’equip de govern 
que aquesta plaça no estigui feta, ja que hi ha finançament per  a altres obres. Hi votaran a 
favor, però vol que quedi constància que el retard de les obres és a causa d’ un problema de 
prioritats.  
 
La Sra. Bergés també considera molt positiu obtenir recursos d’altres administracions, però 
creu que hi ha obres que no es poden aturar tot i  que no  s’aconsegueixin els fons 
demanats. En aquest cas, demana que la plaça Blas Infante sigui una prioritat, tant si 
s’atorga l’ajut com si no s’atorga. 
 
El Sr. Guallar s’expressa en la mateixa línia de les intervencions anteriors. Valora que 
aquesta plaça és molt central per a la ciutat i ja fa uns anys  que es promet que es faran les 
obres i, fins ara, sembla que el problema del finançament impedeix l’execució d’aquestes 
obres. Aquesta plaça està lligada a l’Eix Comercial i és un dels punts més turístics de la 
ciutat. Demana també que aquest projecte sigui prioritari, atès que és una reivindicació del 
barri i de la resta de la ciutat.     
 
El Sr. Zapater, també, destaca la importància i transcendència d’aquesta plaça i n’anuncia el 
vot afirmatiu del seu grup.  
 
La Sra. Camps diu que la voluntat de l’equip de govern és dur a terme, enguany, les obres 
d’urbanització d’aquesta plaça, per la qual cosa en el pressupost d’inversions del 2008 hi ha 
una important partida pressupostària. No es depèn únicament i exclusivament dels ajuts 
exteriors, però si es pot aconseguir una subvenció sempre serà més fàcil el finançament de 
l’execució de les obres. 
 
El Sr. alcalde es remet al pressupost d’inversions d’aquest any, on hi ha una partida 
específica per a les obres d’urbanització de la plaça Blas Infante. Tots els grups coincideixen 
a dir que seria bo poder aconseguir un ajut per finançar aquesta inversió que té un 
pressupost de 2,5 milions d’euros aproximadament. 
 
S’aprova per unanimitat.  
 
Punt número 10. Amortització d’una plaça de psicòleg/òloga i creació d’una de 
llicenciat/ada en ciències polítiques i de l’Administració 
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La Sra. Rivadulla creu que el Sr. Presseguer tindrà l’oportunitat d’explicar el motiu pel qual 
aquesta nova plaça limita el tipus de llicenciatura a una sola especialitat i no obre un ventall 
més ampli de possibilitats relacionades amb el contingut de les funcions a desenvolupar. 
Igualment considera que amortitzar una plaça de psicòleg/loga no és oportú, ja que cada 
vegada més l’Ajuntament haurà de prestar els serveis propis d’aquesta especialitat (infància, 
dones maltractades, situacions d’exclusió social, etc). Per aquest motiu s’abstindrà de votar. 
 
La Sra. Bergés diu que igualment opta per l’abstenció, ja que algunes de les darreres 
propostes en matèria de personal arriben al Ple sense l’informe de la Junta de Personal o del 
Comitè d’Empresa. En aquest cas l’informe és preceptiu. Demana al responsable polític i al 
gerent gestor de personal que facin un esforç perquè els expedients que arribin al Ple tinguin 
els informes preceptius.  
 
La Sra. Horcajada anuncia també l’abstenció del seu grup pels dos motius que van 
manifestar a la Comissió. D’una banda, perquè considera que la plaça hauria de disposar 
d’un ventall més ampli de llicenciatures per  poder-hi optar. Creu també precipitat amortitzar 
una plaça de psicòleg/loga quan tots sabem que en diversos àmbits hi ha mancances 
d’assistència psicològica.  
 
El Sr. Guallar incideix en la manca de l’informe sindical preceptiu, cosa que lamenta, ja que 
no és la primera vegada que això succeeix. Creu que no s’ha justificat l’amortització, atès 
que hi ha àrees o serveis que necessiten psicòlegs. A més a més, aquesta plaça estava 
incorporada a la plantilla que varem aprovar fa pocs mesos i no es compren quina és la raó 
que ara pot justificar que no sigui necessària. Considera que la necessitat de creació de la 
nova plaça es podia haver constatat el passat mes de desembre, si s’hagués emprat la 
diligència o la previsió escaient. Hi ha improvisació en aquest tema i  no consta en 
l’expedient quines tasques s’encomanen a la nova plaça. En la Comissió no es va informar 
sobre aquests extrems ni es va justificar el motiu pel qual es limitava  el perfil dels aspirants 
a una sola titulació universitària (explica altres titulacions que podrien ser igualment 
suficients per les necessitats i el contingut de la plaça).  Per aquests motius el seu grup 
s’abstindrà de votar.  
 
El Sr. Presseguer agraeix l’interès demostrat per la creació d’aquesta plaça cosa que 
redundarà en el bon funcionament de l’àrea de projecció exterior de l’Ajuntament. Excusa la 
seva absència en la reunió de la Comissió Informativa, justificada per altres obligacions 
inajornables. Considera que en relació amb els sindicats l’obligació és que siguin informats, 
no que emetin un informe específic. Té constància que la Junta de Personal va ser 
informada degudament. Explica el perquè d’aquesta plaça. L’àrea de projecció exterior 
intenta donar cada vegada més serveis a la ciutat (esmenta com a darrer exemple l’acte de 
presentació de l’Oficina de Promoció). Això suposa que calgui reforçar aquesta àrea cada 
vegada més.  L’Ajuntament té com a vocació el servei a les persones; la  plaça es va 
amortitzar perquè des de Serveis Personals  es va comprovar que quedava completament 
coberta aquesta àrea. Diu que en aquest moment les dues persones que presten els seus 
serveis en l’Àrea de projecció exterior tenen la mateixa titulació: llicenciats en dret i 
economia. Es buscava una titulació diferent, per raó de l’especialització de les tasques que 
ha de fer, ja que requereix un coneixement profund de les administracions públiques (del 
nostre estat i d’altres). Per aquest motiu s’ha optat per la titulació de ciències polítiques i de 
l’Administració.  
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S’aprova la proposta amb 14 vots a favor del grup del PSC i 11 abstencions dels grups de 
CiU, PP, ERC i ICV-EUiA.  
 
 
Punt núm. 14. Aprovació del contracte d'arrendament  del pavelló de la ciutat esportiva 
de la Fundació Lleida Bàsquet 
 
La Sra. Rivadulla considera que cal felicitar l’Alcaldia pel rigor manifestat ahir, davant de les 
persones que van subscriure aquest acord, i deixar clar que es tracta d’un esforç de la ciutat 
per salvar un club que, tot i ser privat, és emblemàtic per a la ciutat. El seu grup sempre s’ha 
abstingut en temes similars a aquest, tant a l’Ajuntament com a la Diputació. Creuen que la 
ciutat té moltes prioritats i donar un suport tan gran a un club privat fa que sigui difícil estar-hi 
d’acord. La situació plantejada ha estat radical: o la desaparició del Club o donar-los un baló 
d’oxigen per poder continuar. Ja van manifestar que hi votarien a favor sempre que hi hagi 
garanties que l’Ajuntament  sigui present en el consell d’Administració, per poder controlar 
que no es torni a donar una nova etapa d’alegria pressupostària que torni a generar un nou 
dèficit. Creu que amb l’acord subscrit es garanteix aquest control. A partir d’aquest moment 
serem nosaltres mateixos i la Diputació els qui haurem de justificar si hem complert amb els 
nostres compromisos de control. Per aquest motiu hi votarà a favor.  
 
El Sr. alcalde agraeix, a la Sra. Rivadulla, el seu vot i també agraeix la proposta que va fer 
en el sentit d’incorporar un representant de l’Ajuntament en el control econòmic del Club. 
Encara no està decidit si el control es farà mitjançant la presència en el Consell 
d’Administració, amb una comissió de control o amb una comissió d’auditoria. Creu, però, 
que es garanteix que Ajuntament i Diputació faran el control econòmic del Club en l’òrgan 
que correspongui. 
 
 La Sra. Bergés diu que també dóna suport a la proposta, però també amb el canvi de 
concepte relatiu al control. No pot ser que les institucions públiques hagin de donar solucions 
a situacions creades per gestions, moltes vegades, incorrectes. Avui tenim també una altra 
situació crítica amb el club d’hoquei més important de la ciutat. Tots estem a favor de 
potenciar l’esport de base i l’esport d’elit; tots hi apostem. Però cal buscar la manera d’evitar 
que es donin aquestes situacions límit. Creu que aquest conveni ha de servir com a punt 
d’inflexió en la política municipal seguida durant molts anys en relació amb els  clubs privats. 
Són els gestors de cada club els qui han de vetllar per la professionalització i la 
modernització de la seva gestió. Hem d’estar al costat dels clubs esportius, però no a 
qualsevol preu. Cal també que els sectors empresarials facin un esforç important (alguns ja 
ho fan) per potenciar l’esport d’elit. Cal apostar per l’esport base. Demana també que 
l’alcalde informi sobre les gestions dutes a terme en relació amb el club d’hoquei i la situació 
delicada en la qual es troba. 
 
El Sr. alcalde diu que ja estava planificat que, en uns deu dies, es fes una reunió dels 
responsables del Club d’hoquei amb l’alcalde i amb el regidor d’esports, per parlar de la 
situació existent.  
 
La Sra. Horcajada destaca que el Club Lleida Bàsquet està molt implicat en la nostra 
societat, ha apostat per l’esport de base i ha passejat el nom de Lleida per Catalunya, per 
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Espanya i per Europa. La situació financera del Club és difícil i el grup del PP creu que cal 
ajudar-los perquè puguin continuar la seva activitat. Per això hi votaran a favor. Volen 
destacar l’esforç que ha fet la Paeria pel Club: construcció del pavelló Barris Nord, convenis, 
etc. No podem oblidar que, a la ciutat, hi ha altres clubs que també necessiten ajut i no 
podem hipotecar els pressupostos futurs. Cal intentar assegurar que el Club tingui un control 
que garanteixi una millor salut financera que la que ha tingut fins ara. Cal buscar quina és la 
millor fórmula per exercir aquest control: el grup del PP exigeix rigor pressupostari per a la 
propera temporada perquè no calgui pagar entre tots un nou dèficit.   
 
 El Sr. Guallar valora el ressò mediàtic que els darrers dies  ha tingut aquesta qüestió. 
Considera que el Club i la Fundació  han fet una gran tasca en els darrers deu anys, 
sedimentant els clubs de bàsquet que van precedir la creació de l’actual i que ens ha portat a 
competir amb l’elit d’aquest esport. Aquest és un món molt complicat i on l’atzar hi juga d’una 
manera especialment important. La tasca del Club de Bàsquet s’ha de mantenir, ja que 
suposa l’esforç de molta gent. Comenta que el contracte d’arrendament aportà, quan es va 
llegir per primer cop,  un seguit d’ombres que va motivar l’abstenció del grup de CiU en la 
Comissió Informativa. Faltava saber el que ahir es va fer públic:  l’acord amb la Diputació de 
Lleida i les vinculacions que se’n derivaven. També calia saber com acabaran les relacions 
entre l’Ajuntament i la Fundació i el Club, en relació amb el retorn del pavelló passats els 
primers quinze anys. El grup de CiU hi votarà a favor, després de valorar els punts positius 
de l’acord. El contracte suposa que tindrem nou patrimoni per a la ciutat (les aportacions no 
seran a fons perdut). També calia reconèixer el treball que ha fet el Club per l’esport de 
base. També és important la projecció exterior que per a la ciutat suposa  tenir un equip 
esportiu de primer ordre. Hauria estat bo poder disposar, en la Comissió Informativa, del 
conveni amb la Diputació de Lleida i del conveni amb el Club i la Fundació: hauria donat més 
tranquil·litat i seguretat analitzar totes les peces d’aquest conjunt d’acords. Recorda un dels 
suggeriments que va formular el seu grup en relació amb l’assegurança (en previsió d’una 
quantia decreixent en funció del valor del pavelló). Demana que la sensibilitat que s’ha tingut 
amb el Club de Bàsquet es tingui amb els clubs més modestos de la ciutat i especialment 
amb els clubs de base.  
 
La Sra. Mínguez agreix a tots els grups de l’oposició el suport que donaran a aquesta 
proposta. És una operació de característiques especials i d’un contingut tècnic complex. 
Explica que es tracta d’un contracte d’arrendament que forma part d’un acord més global en 
el qual hi ha  la Diputació de Lleida. Contribueix al sanejament econòmic d’un club 
representatiu de la ciutat, cosa necessària per garantir la seva continuïtat. Destaca la 
importància del Club en la projecció exterior de la ciutat i que aglutina un gran nombre 
d’afeccionats i un gran nombre de practicants de l’esport des de la base. La contribució a 
aquest sanejament es dóna a canvi d’un pavelló poliesportiu que es posarà a disposició de la 
ciutat, la qual cosa incrementarà l’oferta d’aquests equipaments i alliberarà  hores d’altres 
pavellons que ara ocupaven els equips de base de bàsquet. Tot això es fa amb un rigorós 
control de la despesa i de la destinació dels diners públics. Hi haurà un representant de cada 
institució en l’òrgan de control que es decideixi fer a aquest efecte. Vol que consti de manera 
expressa l’estreta col·laboració de la Diputació de Lleida en aquesta actuació i la implicació 
dels patrocinadors privats que també se sumen a aquesta operació. L’Ajuntament està fent 
un esforç important a tota la ciutat en relació amb l’esport de base i als clubs més petits 
(tenim uns 7.000 nens que fan servir les instal·lacions esportives municipals). L’Ajuntament 
ajuda els clubs amb les subvencions i també amb les instal·lacions esportives que tenen un 
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ús gratuït pels clubs (aquesta és una pràctica no massa habitual en altres municipis).  Creu 
que el conveni garanteix el sanejament econòmic del Club i que un pavelló privat passarà a 
ser d’ús públic quan acabi tot el procés. 
 
El Sr. alcalde clou el debat agraint als Srs. Josep Farrero i Jordi Roig el treball que han fet 
per dur a terme el procés que ha culminat amb un acord entre tres entitats  i una entitat 
financera com la Caixa. Amb aquest acord un patrimoni privat passa a tenir caràcter públic i 
es dóna suport a l’esport base tenint en consideració l’arrelament ciutadà del Club Bàsquet 
Lleida. És un acord que marca una fita sobre el control dels clubs i com cal plantejar els ajuts 
als clubs de la ciutat. Destaca la importància  que té que els ajuts importants (per salvar 
especialment a un club) comptin amb una gestió patrimonial, patrimoni que la Paeria ajuda a 
resoldre (esmenta com a exemple  el cas del Club Llista durant el  mandat passat, del qual 
explica els detalls). La ciutat busca els elements que puguin resoldre els problemes dels 
clubs quan aquests clubs posen de la seva part el patrimoni que passa a tenir caràcter 
públic.  
 
La proposta s’aprova per unanimitat.    
 
 
Punt núm. 35. Aprovació inicial de la modificació puntal de les determinacions del Pla 
General de Lleida en l'àmbit de l'estació 
 
La Sra. Rivadulla diu que el seu grup s’abstindrà de votar perquè té el convenciment que 
amb aquesta proposta la ciutat perd. Li preocupa com queda l’estació d’autobusos, encara 
més reduïda que la previsió inicial i en una situació en la què el trànsit es veurà incrementat 
de manera important (en una cruïlla del pont del Príncep de Viana). S’ha fet una concessió 
excessiva a ADIF estalviant-los fer l’edifici previst per a l’entrada a l’Estació, a Pardinyes,  
des de l’altra banda de les vies.  Creu que tot el nou Pla de millora es fa per compensar el 
cost que ha significat el cobriment de les vies. El cobriment té un cost important,  però es veu 
perjudicada la superfície de zona verda real, que ara disminueix i no queda compensada pel 
nou saló urbà. La zona deixarà de respirar amb l’increment del sostre edificable. Creu que 
s’ha fet una mala gestió del tema del Pla de l’Estació. Durant tots aquests anys no hem sabut 
incidir suficientment en ADIF per tal que aportés  allò que calia aportar. Mai no han tingut clar 
que la ciutat hagi hagut d’avançar tantes obres dins el Pla. Creu positiu l’increment 
d’habitatges de protecció oficial que seran els que primer s’executaran, ja que la propietat 
privada trigarà més a actuar. S’ha fet un canvi de sistema de gestió, la qual cosa ha fet  que 
els números no quadrin, i ara motiva que s’incrementi el sostre edificable. Es perd part dels 
“docs” quan ens hauria agradat que es mantinguessin. La solució que es dóna a  la fàbrica 
de La Meta no creu que sigui la més adequada. En altres ciutats ADIF ha pagat (en el cas de 
Girona soterra les vies) i a Lleida no ha fet allò que li pertocava. L’Ajuntament ha anat 
sempre al davant, hem fet inversions molt importants i no sabem què recuperarem. Hi ha 
interrogants com el retard de l’edifici Viàlia o sobre la temporalització de la finalització del 
pont del Príncep de Viana  en relació amb les obres d’aquell edifici. Considera que la ciutat 
perd amb aquest nou Pla de millora i que aquesta proposta deriva d’una mala gestió del Pla 
de l’Estació.  
 
La Sra. Bergés destaca la importància d’aquest Pla i de la millora que suposa el cobriment 
de les vies que preveu. Critica la negociació que ha donat lloc a les addendes al conveni 
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amb ADIF .  Però, el cobriment de les vies fa que la ciutat guanyi en permeabilitat. Donaran  
suport a l’aprovació inicial, amb la voluntat de presentar propostes durant el termini 
d’exposició al públic per millorar el document. Defensa el rol jugat pel seu grup en la defensa 
del cobriment de les vies i creu que els convenis i les negociacions no estan acabats i que es 
podran buscar compensacions com són la connexió de l’estació pel barri de Pardinyes o 
altres qüestions encara no tancades. ERC hi va votar en contra  l’any 2002; ara aposten 
perquè el Pla tiri endavant, amb l’esmentat cobriment i amb les millores que s’han aconseguit 
i les que es podran incorporar en l’aprovació provisional. S’ha desencallat el tema de la 
instal·lació del nou centre comercial, que en l’anterior mandat no es va poder materialitzar. 
Cal també desencallar el tema del trasllat de l’estació d’autobusos. S’ha reduït l’alçada de les 
dues gran torres previstes i s’aportaran suggeriments sobre aquesta qüestió. En contra de la 
nova proposta del Pla  cal destacar l’augment del sostre edificable; no és el millor moment 
per incrementar els habitatges. Sobre el canvi d’ubicació de l’estació d’autobusos els  
preocupa el dimensionament, per tal que sigui suficient. Tenen dubtes sobre la dificultat que 
hi pot haver, perquè el sostre edificable que es fixa doni els rendiments previstos; caldrà ser 
imaginatius i potser pensar en altres opcions que no siguin exclusivament les de fer 
habitatges. La negociació no ha estat ben feta, però encara es pot pressionar perquè 
Fomento sigui més generós amb la ciutat.   
 
El Sr. Montanya agraeix la convocatòria de la sessió extraordinària de la Comissió 
Informativa del passat divendres; va servir per aclarir extrems tècnics i per permetre fer avui 
la valoració política de la proposta. Aquest expedient, cada vegada que torna al Ple, sorprèn 
per la capacitat d’adaptació al medi que l’envolta: supervivència econòmica i viabilitat, per 
una banda, i adaptació als diversos equips de govern. Ironitza sobre el temps que ha passat 
des de la primera aprovació del Pla. Ja fa deu anys que sabíem que arribaria l’AVE i que 
calia desenvolupar el Pla de l’Estació. Recorda les comissions informatives de l’any 2001 en 
què s’informava sobre les obres ferroviàries i l’avenç del Pla de l’Estació,  l’acte d’aprovació 
inicial de l’any 2002 i l’aprovació definitiva al febrer del 2003. Ara, a mitjan del 2008, a aquest 
Pla se li fa una operació d’estètica que fa que qualsevol semblança amb l’expedient de fa 
cinc anys sigui gairebé nul·la. Esmenta com a exemples la modificació de la unitat d’actuació 
del final del carrer de Prat de la Riba (que preveia una torre de planta quadrada i 23 plantes 
d’alçada, que després va modificar la planta a forma ovalada i que ara es presenta amb dues 
torres de 31 i 15 plantes d’alçada i amb una planta trapezoïdal),  el canvi d’ubicació de 
l’estació d’autobusos,  la retallada dels “docs” en un 30% de la seva superfície o la 
transformació del verd vegetal en una llosa de formigó que es tractarà com a un espai de 
lleure. Les tècniques compleixen la normativa vigent i els paràmetres i percentatges 
d’aplicació fixats en la llei; també es disposa de l’estudi de viabilitat econòmica. Diu, però, 
que el que avui aprovem és el resultat d’una lentitud exasperant en el desenvolupament d’un 
forat negre com és avui l’entorn de l’estació. És un dels expedients més complicats de la 
Paeria que intenta sobreviure incrementant sostre i densitat d’habitatges per optimitzar les 
contribucions per costejar la urbanització. Les despeses s’han de pagar igualment i la 
situació immobiliària no és la mateixa de fa uns anys. Ara tornem a començar i haurem 
d’esperar a finalitzar tot el procés de gestió per rescabalar-nos de les despeses  fetes, 
procés que pot durar uns tres anys. El temps se’ns ha tornat en contra i tenim poca 
complicitat per part d’ADIF, com es demostra en  l’addenda acabada de fer al conveni signat 
amb aquesta empresa. Possiblement el document d’avui sigui realista; no dubten de la 
qualitat tècnica del Pla; no ha estat ni serà un procés fàcil i no es posa en dubte la voluntat 
de l’Alcaldia per a dur-lo a terme. Però creu que és valent en la definició i en l’execució. 
Espera que s’executi i no calgui, en uns anys, aprovar el tercer Pla especial de l’estació. El 
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grup del PP sempre ha prestat al Govern la seva complicitat constructiva per poder dur a 
terme els grans projectes de ciutat (n’esmenta diversos exemples),  per aquest motiu el seu 
vot serà el de l’abstenció expectant.  
 
 
El Sr. Gavín considera que aquest projecte i la intervenció en el conjunt del Pla de l’Estació, 
és la intervenció urbanística més important de la ciutat en els darrers deu anys. Coincideix 
amb el Govern en la transcendència de salvar la barrera que suposa el ferrocarril entre dues 
zones de la ciutat de gran importància. Avui es veu una etapa més d’aquest llarg procés. 
Manifesta que no aprofundiran de manera especial en el debat d’avui, atès que es tracta de 
l’aprovació inicial de la proposta. Considera que aquest gran projecte té dos defectes 
principals: el primer, el plantejament del sistema de finançament de tota l’operació (ADIF 
només finança allò que pot pagar amb la venda dels terrenys). El segon problema és el 
constant endarreriment que ens ha fet coincidir amb una etapa de recessió econòmica que 
afecta especialment el sector immobiliari. Vol donar un vot de confiança a l’equip de govern, 
valorant els aspectes positius. Intentaran aportar modificacions que millorin la proposta. 
Aquest Pla era necessari per garantir el finançament i per incorporar la modificació molt 
positiva de l’augment del cobriment de les vies. Hi ha molts aspectes positius, especialment  
que es pugui aprovar un projecte com aquest i donar solucions a propostes que s’han 
endarrerit com el projecte comercial local que no es va poder dur a terme recentment. 
També valora positivament l’augment de la zona de vianants, encara que es perdi jardí verd  
per ampliar el verd urbà. Hi ha incerteses que cal aclarir. Per això avui faran arribar al 
Govern un document amb una petició d’informació i dades (per una banda) i amb l’anunci 
d’algunes al·legacions que presentarà el seu grup, i esperen que si se n’accepten algunes, el 
vot de l’aprovació definitiva pugui ser positiu.   Demanaran un pla de mobilitat de vehicles 
que tingui caràcter definitiu i que s’ajusti a les modificacions introduïdes, com el canvi 
d’ubicació de l’estació d’autobusos o que valori si el nombre de places d’estacionament és 
suficient en funció de l’increment del nombre d’habitatges i zones  comercials. També 
demanaran un pla de mobilitat de vianants que prevegi, entre altres, el següent: l’accés des 
de Pardinyes a l’estació; la permeabilització del cobriment de la via pel que fa a Pardinyes i 
l’altra banda de l’estació i la bona connexió amb l’Eix Comercial. També volen saber com 
repercuteixen els costos del conjunt de les obres sobre les àrees de l’entorn (explica els 
detalls més concrets). Com a conseqüència d’aquesta nova informació, decidiran sobre la 
necessitat de presentar algunes de les  al·legacions anunciades. Es demanarà també buscar 
un solució alternativa a la que s’ha adoptat en relació amb la fàbrica de La Meta. Igualment 
al·legaran que el pont del Príncep de Viana no entri en funcionament  fins que estigui acabat 
el pont de Prat de la Riba, per evitar un possible caos de circulació. Estan d ‘acord amb els 
objectius generals del Pla; hi ha voluntat de consens. Demana al Govern que agilitzi al 
màxim la gestió i que no renunciï a aconseguir més aportacions d’ADIF (explica el cas de 
Girona com a exemple en aquest sentit). Qualifica l’abstenció del seu grup d’expectant i 
positiva, en espera de les millores comentades.  
 
La Sra. Camps agraeix el suport del grup d’ERC i l’abstenció de la resta de grups. També 
agraeix les aportacions positives fetes pels portaveus en les seves intervencions. Aquest Pla 
té grans virtuts i millores per a la ciutat, cosa en la qual tots coincidim. No està d’acord amb 
les afirmacions fetes dient que la ciutat perd quelcom amb aquesta millora. Només amb la 
incorporació de 272 habitatges de protecció oficial pagaria la pena valorar positivament el 
canvi. Coincideix que aquesta és una gran operació urbana, probablement la de més 
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rellevància de la ciutat: afecta  14 hectàrees i tanca una cicatriu urbana al mig de la ciutat. 
Felicita la gran tasca que han fet els serveis d’Urbanisme en la redacció d’un Pla que 
qualifica d’equilibrat tècnicament i econòmicament. És infinitament més ambiciós que el Pla 
anterior, especialment per la incorporació dels habitatges amb protecció oficial. Es bo per a  
la ciutat i per a l’equilibri territorial. Sense l’anterior Pla especial no s’hauria pogut fer un gran 
nombre d’obres d’urbanització, no s’hauria cobert un tram de les vies, ni s’hauria iniciat el 
pont del Príncep de Viana o ampliat el de Corts Catalanes. El Pla anterior ha servit de molt, 
però l’urbanisme és dinàmic i s’ha d’adaptar a les necessitats de la ciutat i a la nova 
normativa (explica els diversos canvis legislatius recents). El nou Pla és molt ambiciós i més 
equilibrat que l’anterior.  L’anterior Pla preveia un 23% de zones verdes i equipaments i el 
nou Pla preveu un 35% (explica els detalls de les modificacions). Es guanya molt en zones 
verdes. Agraeix les aportacions que faran els grups en el període d’informació pública que 
seran estudiades per poder incorporar aquelles que siguin possibles; també es farà l’esforç 
necessari per poder resoldre els dubtes que s’han plantejat. Aquesta és una primera fase 
d’una reordenació urbanística que no retarda cap de les actuacions que estan en marxa en 
l’entorn de l’estació. Amb aquest Pla s’assentaran les bases que marcaran la personalitat  
d’una nova ciutat. Es tindrà la sensibilitat necessària perquè la nova edificació sigui 
dissenyada  aprofitant que ara tindrà com a façana un parc en comptes d’un conjunt de vies. 
El Pla (a l’espera dels suggeriments i aportacions) soluciona molts dels problemes que tenia 
l’anterior ordenació i que planteja una ciutat amb moltes possibilitats de futur, amb una nova 
centralitat urbana, que canvia totalment la previsió de l’any 2003, perquè ara es fa una nova 
cobertura de les vies que obliga a plantejar  una altra manera de fer la ciutat a l’entorn de 
l’estació.  
 
La Sra. Rivadulla es ratifica en el fet que aquesta operació de millora urbana s’ha plantejat 
per recuperar les inversions que hem finançat i que havien d’haver finançat també altres 
entitats. Estan d’acord amb el cobriment de les vies, però no estan d’acord amb la solució 
que dóna el Pla que suprimeix una gran zona verda (que no es pot comparar amb una llosa 
de formigó amb unes plantes ornamentals). Es guanyarà en espais lliures, però no en zona 
verda. Perdem una estació: la que donava a Pardinyes i havia de pagar ADIF. No creu 
oportú concentrar tanta protecció oficial en un mateix lloc de la ciutat; és una solució 
intel·ligent per fer possible el desenvolupament del Pla, però no des del punt de vista de 
l’habitatge protegit de la ciutat. Pregunta com pot ser que des de fa un any no s’hagi 
presentat a Lleida ni una sola petició de qualificació provisional. Faran al·legacions per 
millorar l’espai i aconseguir el millor equilibri entre la part construïda i els espais lliures. Cal 
aconseguir que la trama resulti raonable. 
 
La Sra. Bergés espera poder mantenir el vot  positiu en l’aprovació definitiva. Reitera la 
petició de buscar noves fórmules en relació amb l’accés a l’estació des de Pardinyes; tenim 
també el projecte dels parcs lineals de la Bordeta i dels Magraners, que són un bon motiu 
per continuar negociant amb ADIF i aconseguir millores. Sobre el canvi de la fesomia de la 
façana dels habitatges, que ara donen a una nova plataforma, creu que el canvi és molt 
important i positiu. Reitera que presentaran propostes sobre la mobilitat de la zona i els 
accessos a l’estació d’autobusos i al centre comercial. Destaca que el Pla permet 
desencallar l’activitat industrial de la farinera  La Meta i demana imaginació en els usos de la 
zona confrontant que reforcin la vocació lúdica, d’oci o cultural de la zona. Espera que durant 
el període d’informació pública es facin aportacions importants i poder donar suport a 
l’aprovació definitiva.  
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El Sr. Montanya recorda que no han fet valoracions tècniques, qüestions que plantejaran en 
el tràmit d’al·legacions. Han fet la valoració d’un procés , difícil i lent, que s’ha hagut 
d’adaptar als nous temps. La flexibilitat controlada d’un document urbanístic és un aspecte 
positiu. El Pla especial del 2003 ha servit per a algunes coses,  tot i que l’actual Pla 
representa una modificació substancial en relació amb l’anterior. La modificació és 
necessària perquè ens hem trobat que no hi havia altra opció; calia incorporar més sostre 
per fer front a l’increment de càrregues. Comenta les diferències de criteri que té amb la  Sra. 
Camps sobre el concepte de plaça o de zona verda. No està gaire d’acord amb aglutinar tota 
la zona verda sobre una llosa de formigó. En relació amb la incorporació dels habitatges amb 
protecció oficial i la importància que hi dóna l’equip de govern, diu que el concepte de 
protecció oficial  no justifica fer qualsevol cosa. S’abstindran de votar amb la confiança que 
el Pla es pugui polir i tirar endavant.  
 
El Sr. Gavín comenta que estem obligats a incorporar habitatge amb protecció oficial en el 
moment en què incrementem el sostre edificable, a més de servir per finançar la millora 
d’alguns equipaments. Ara incorporem aquest habitatge perquè estem obligats, tot i que la 
quantitat és superior a la que la llei exigiria. Sobre el finançament de l’operació reitera que 
cal continuar insistint davant ADIF per incrementar la seva aportació, però  també es pot 
repercutir de manera diferent el repartiment de les càrregues i els costos en les diferents 
unitats d’actuació (a través d’aquest mecanisme també es pot graduar l’aportació de 
recursos per part d’ADIF). Els preocupa fins a quin punt el sector immobiliari tindrà capacitat 
per comprar els terrenys que es generaran als preus als què hauran de sortir. Hi ha 
decisions que poden ser vitals per al finançament del conjunt d’accions d’aquest projecte. 
Reitera la voluntat del seu grup per aportar millores al Pla.  
 
La Sra. Camps diu que el Pla de l’any 2003 no tenia dibuixada cap estació en la banda del 
carrer Roger de Llúria; aquest tema es va plantejar posteriorment amb conversacions amb 
ADIF que es va comprometre a estudiar-ho.  Tant abans com ara es preveien edificis de 
servei ferroviari. Sobre el tema de l’habitatge social diu que es podia haver previst fer un 
nombre inferior d’habitatges protegits: la norma exigia fer-ne  60   i se’n faran 272. No està 
concentrat; està distribuït en 13 hectàrees. L’ equip de govern ha pres aquesta opció que 
considera coherent  amb una política més ordenada, més racional i més equilibrada. Se 
superen àmpliament els paràmetres exigits per la llei. El repartiment de costos és el que 
preveu la normativa: en funció de les superfícies de cada propietari, segons cada sector i el 
sostre edificable atribuït. Creu que el Pla és equilibrat,  que recuperarem progressivament els 
costos invertits i que suposa un repte per a la ciutat, una aposta que val la pena fer.  
 
El Sr. alcalde agraeix el suport del grup d’ERC i l’abstenció i el to del debat  de la resta de 
grups, que qualifica de constructiu. Valora la importància d’aquest Pla, que considera el més 
important que té la ciutat en aquests moments i que afecta 15 hectàrees, i la connexió de 
tres barris amb el centre de la ciutat.  Agraeix,  també, la bona feina feta per l’equip que l’ha 
desenvolupat, en especial els arquitectes Joan Blanc i David Portolés i la gerent Teresa 
Serentill. Creu que aquest Pla garanteix la viabilitat econòmica del conjunt d’aquesta  
transformació urbana, millora la connectivitat entre els barris de la ciutat i el centre  (explica 
algun dels detalls i el respecte als docs  o a la façana de l’edifici de la farinera La Meta). 
Aquesta transformació urbana de la ciutat, que incorpora un 40% d’habitatge amb protecció 
oficial, justifica que proposem aquest Pla especial. Es continuarà negociant amb ADIF  i amb 
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RENFE.  
 
S’aprova amb 16 vots a favor dels grups del PSC i ERC i 9 abstencions dels grups de CiU, 
PP i ICV-EUiA.  
 
 Punt núm. 37. Aprovació de les bases específiques de les diferents línies 
subvencionadores de la Regidoria de Medi Ambient i Horta, incloses en el Pla 
estratègic de subvencions de l'Ajuntament de Lleida 
 
La Sra. Rivadulla considera que l’actual equip de govern fa una política regressiva en 
matèria d’ajut a les entitats mediambientals i les protectores d’animals. Explica que en 
l’anterior Pla de subvencions estava prevista una quantitat de 40.000 euros; ara hi ha una 
consignació de 15.000 euros menys. En el mandat anterior es va aplicar la interpretació 
jurídica que la quantitat que es fixava en el primer any calia que es mantingués durant tot el 
quadrienni. Això va fer que no es poguessin incrementar les quanties tot i que no eren 
suficients (10.000 euros per a protectores i 30.000 euros per a entitats mediambientals). No 
concorden les declaracions del Govern sobre la potenciació dels temes de medi ambient 
amb la reducció de 15.000 euros, quantitat que és molt important per a les entitats de 
voluntariat. El primer any del mandat passat no es va cobrir la quantitat oferta, però en els 
anys següents va ser insuficient. Hi ha moltes entitats i organitzacions que necessiten el 
suport de l’Ajuntament. No cal tampoc confondre els ajuts per a inversions amb les 
necessitats que tenen (especialment les protectores) per fer la seva tasca diària.  
 
El Sr. Barberà diu que l’equip de govern ha valorat l’ajut que es prestarà  en inversió a la 
protectora dels Amics dels Animals del Segrià i  també el fet  que els anys  2005 i 2006  la 
demanada no  va cobrir el pressupost previst per a aquests ajuts. Creu que amb la quantitat 
pressupostada es podran cobrir els ajuts que fins ara s’han donat. Igualment cal destacar el 
programa d’ecoentitats on  moltes de les associacions podran participar i gaudir d’ajuts en 
diners, en matèries específiques, en formació o en assessorament. Hi ha voluntat de millorar 
aquests ajuts amb els programes de l’Agenda 21. Des de la Regidoria de Medi Ambient hi ha 
preocupació i estimació pels animals, però cal també valorar totes les prioritats de la ciutat.  
 
La Sra. Rivadulla diu que no entén les argumentacions del Sr. Barberà. Aquesta era una 
nova línia de subvencions a la nostra ciutat i fins que les entitats no la van conèixer no hi van 
participar ni van fer demandes. L’any 2007 va ser aquell en el què les entitats van conèixer, 
majoritàriament, l’existència d’aquestes línies d’ajut. El 2008 i 2009 demanaran subvenció i el 
pressupost no serà suficient. Les ecoentitats i l’Agenda 21 escolar ja es van aplicar en 
l’etapa anterior. L’única variació sobre l’anterior mandat és que hi ha 15.000 euros menys en 
ajuts per a entitats. El dia a dia de les entitats protectores és molt important i afecta a totes.  
 
El Sr. Barberà recalca que es manté el nivell d’ajuts a les ecoentitats i a les protectores i en 
el cas que convingui s’hi podran afegir altres ajuts. 
 
El Sr. alcalde diu que no es deixarà de fer cap activitat de l’àmbit de la gestió del medi 
ambient.  
 
S’aprova amb 19 vots a favor dels grups del PSC, PP i ERC, 1 vot en contra del grup d’ICV-
EUiA i 5 abstencions del grup de CiU.   
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Punt núm. 39. Moció del grup municipal d'ICV-EUiA en relació amb la campanya de 
sensibilització ciutadana que s'ha de finançar amb l'1% de les despeses anuals de la 
concessionària ILNET 
 
La Sra. Rivadulla explica que  mantenir neta la ciutat és responsabilitat de l’Ajuntament i de 
la ciutadania. Incrementar la recollida selectiva és responsabilitat, també, de l’Ajuntament i 
de la ciutadania, però en totes les ciutats es valora la necessitat de les campanyes de 
sensibilització. Explica que en el Plec del contracte de la neteja es va incloure una clàusula 
per la qual l’1% de les despeses anuals del concessionari s’havien de dedicar a fer 
campanyes de sensibilització ciutadana i a fer una enquesta per saber el grau de satisfacció 
de la ciutadania en relació amb el servei (aquesta darrera amb influència en la retribució del 
concessionari).  La moció té un doble objectiu: Saber quina és la quantia que significa aquest 
1% i després ser informats sobre la campanya que està prevista ( i quin serà el seu cost per 
a l’any 2008) i quines són les previsions pel que fa a l’enquesta de satisfacció amb el servei i 
quan se’n podrà conèixer els resultats.  
 
La Sra. Bergés  considera que aquesta moció s’ajusta més als treballs propis de les 
comissions, com en aquest cas. En la Comissió de Seguiment del servei que es va fer el 
mes de març van fer una pregunta per escrit i en la reunió es va donar tota la informació 
sobre la campanya, que tindrà un cost per a l’any 2008 de 80.000 euros. Es va informar 
també sobre les campanyes previstes. Creu que aquestes qüestions només s’han de 
plantejar al Ple si en les comissions no es facilita la informació demanada. Per aquest motiu 
s’abstindran de votar. 
 
La Sra. Camps manifesta que hi votaran a favor; coincideix amb la Sra. Bergés que aquesta 
informació s’ha facilitat en la Comissió de seguiment i reitera que es faran arribar les dades 
per escrit així com el resultat de les enquestes en el moment en quèes tinguin.  
 
La Sra. Rivadulla reitera que vol saber les xifres que abans ha preguntat i quan tindran 
l’enquesta.  
 
La Sra. Camps diu que l’Ajuntament informarà i se li farà arribar per escrit a la Sra. 
Rivadulla. El Sr. alcalde afegeix que la informació es farà arribar a tots els grups.  
 
S’aprova amb 22 vots a favor dels grups del PSC, CiU, PP i ICV-EUIiA i 2 abstencions del 
grup d’ERC.   
 
 
 
Punt núm. 40. Moció dels grups d'ERC i PSC relativa a la instal·lació de dipòsits de 
recollida d'aigües pluvials als edificis municipals i al parc públic d'habitatge; promoció 
d'aquesta actuació entre els particulars 
 
La Sra. Bergés explica que l’objectiu de la moció és continuar treballant en la línia de la 
nova cultura de l’aigua, que cal aplicar no només en situacions d’emergència. Explica altres 
mesures proposades i dutes a terme (reg de carrers, estalviadors d’aigua...). Demana el 
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suport dels grups i explica el contingut de la proposta que inclou la moció. Creu que 
l’Administració municipal ha de donar exemple en  mesures d’estalvi i per afavorir la nova 
cultura de l’aigua.  
 
La Sra. Rivadulla diu que votarà la moció tot i que la qualifica de “infumable”. Diu al grup 
d’ERC que no demani allò que està establert per llei. El Decret d’ecoeficiència preveu que en 
totes les noves construccions és obligat per llei la recollida de les aigües pluvials (llegeix 
l’article 3r. d’aquest Decret). El Govern tripartit ha donat molts passos endavant en matèria 
mediambiental. Aquesta moció només serviria o seria aplicable als edificis ja existents, però 
la moció preveu justament que s’apliqui als edificis de nova construcció (que ja estan 
obligats). Esmenta els casos del SRU-2 o el SUR-5 en què es fa la doble xarxa d’aigües. 
També cal considerar que l’ACA no té competències sobre l’aigua en baixa. Els difusors de 
l’aigua es van distribuir a iniciativa del Departament de Medi Ambient de la Generalitat, amb 
el govern tripartit. El nostre Ajuntament ha rebut els difusors del Departament i n’ha fet la 
distribució.  
 
El Sr. Montanya explica que el Decret d’ecoeficència està en vigor per a tots els projectes 
visats des del mes d’agost de 2006; la moció arriba una mica tard, però benvinguda sigui si 
serveix per treballar en aquesta línia. El  vot del seu grup serà favorable, però coincideix amb 
la major part dels arguments explicats per la Sra. Rivadulla.  
 
La Sra. Camps destaca que la moció és conjunta dels grups d’ERC i PSC. Llegeix l’acord 
literal amb les modificacions consensuades entre els dos grups. Sobre el Decret 
d’ecoeficiència diu que l’obligació que fixa fa referència a l’establiment de la doble xarxa, 
enlloc parla de dipòsits de recollida d’aigua, que és la novetat que introdueix la moció. En 
molts edificis municipals de nova construcció es fan aquest dipòsits per garantir la doble 
xarxa en les zones ja consolidades. Creu que la moció va un pas més enllà de l’obligació 
legal.  
 
La Sra. Bergés agraeix el suport de tots els grups i també el vot d’ICV-.EUiA reiterant que la 
diferència en relació amb el Decret d’ecoeficiència està en la instal·lació dels dipòsits.  
Aquesta moció ha estat votada i aprovada en altres ajuntaments (n'explica alguns exemples). 
Reconeix la tasca del Govern de la Generalitat en matèria de la nova cultura de l’aigua. 
Totes les mesures, vinguin d’allà on vinguin, benvingudes siguin. 
 
La Sra. Rivadulla entén que la doble xarxa va lligada a la recollida de les aigües pluvials, 
sinó, no té cap sentit.  
 
S’aprova per unanimitat.  
 
Punt núm. 41 .  Moció dels grups municipals de CiU i ERC relativa a la millora de 
l'espai dels Camps Elisis on s'ubica l'aplec del caragol i altres manifestacions festives 
i firals 
 
El Sr. Guallar explica que a aquesta moció s’hi ha afegit el grup d’ERC al qual agraeix el 
suport i les aportacions que ha fet. Comenta l’exposició de motius de la moció que considera 
prou clara i expressiva del problema creat a l’aplec  amb motiu de les pluges. Creu que 
aquesta situació no es pot perllongar; per això demanen que les obres d’arranjament es facin 
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en el temps mínim possible, durant l’any vinent, abans de les festes de primavera. Demana 
el suport de tots els grups, en especial de l’equip de govern, per tal de comprometre 
l’execució més immediata dels treballs. 
 
La Sra. Rivadulla diu que votarà a favor de la moció. Posar un termini suposa comprometre 
una actuació determinada del Govern, però tots hem tingut l’oportunitat de comprovar que la 
part no condicionada dels Camps Elisis ha creat  incomoditats importants i un problema  
d’imatge clar que afecta l’aplec.  
 
La Sra. Bergés demana l’esforç de l’equip de govern, que doni suport a la moció i faci les 
millores que puguin garantir que no hi hagi problemes de desguassos  per al proper aplec i la 
propera festa major de maig. 
 
El Sr. Zapater coincideix en els plantejaments de la moció i per això anuncia el vot favorable 
del seu grup. Considera que l’aplec és una gran festa; destaca  que el fet d’haver estat 
l’Aplec del Caragol declarat com a festa d’interès turístic nacional va ser gràcies al govern 
del PP.  
 
La Sra. Camps diu que, tal  com està redactada, no donaran suport a la moció. No ens 
podem comprometre al termini proposat perquè aquesta zona està afectada pel Pla 
estratègic de la Fira i no té massa sentit fer l’any 2009 una inversió important quan després 
s’ha de fer una altra gran inversió amb l’esmentat Pla. Per aquest, motiu havien proposat 
canviar el termini i dir que les obres s’executarien en el marc del Pla estratègic de la Fira. 
Recorda les inversions fetes, en el passat mandat, per un import de 118.000 euros , per 
dotar les colles d’aigua potable i d’embornals; aquesta infraestructura es revisarà i 
s’ampliarà, si cal, el proper any. 
 
El Sr. Guallar lamenta que l’equip de govern no es vulgui comprometre a uns terminis 
d’execució. És obvi que s’han fet inversions, tot i que dubta del seu manteniment  
(especialment dels embornals). Lamenta que el grup del PSC tingui problemes per assumir 
compromisos i calendaris. Cal ser valents i decidits. Aquestes obres cal fer-les ja. El 
problema s’allargarà i potser és casualitat que l’oferiment que fa el Govern coincideixi amb 
un any electoral. Si el problema existeix i es pot solucionar, per quin motiu no se soluciona 
ara?.   
 
La Sra. Camps reitera les inversions fetes l’any passat i no creu procedent fer-ne el proper 
any unes altres de noves sense saber si seran compatibles amb les obres del Pla estratègic. 
Defensa la cura en la despesa pública. L’Ajuntament inverteix molt en la festa de l’Aplec del 
Caragol, però no es pot fer una inversió de la qual no està garantida la seva durabilitat en el 
temps.  
 
El Sr. alcalde  diu que no pot ser que, a l’Aplec del Caragol, l’Alcaldia anunciï que durant el 
període d’execució del Pla de la Fira (mentre duri aquest mandat) s’arranjarà l’espai de 
l’aplec, en el marc del Pla, i que, tot seguit, el grup de CiU presenti una moció demanant 
més. Coincideix amb les explicacions de la Sra. Camps sobre la necessitat de compatibilitzar 
les obres amb les del Pla de la Fira. Intentarem fer aquestes obres el proper any, si és 
possible, des del punt de vista de la planificació esmentada i en el marc de la urbanització 
global de la Fira. També reitera la importància de ser curosos amb l’ús del diner públic.  
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Sempre que s’ha pogut s’han compatibilitzat actuacions (Fira, Aplec, etc.). La Federació de 
Colles ha manifestat el suport a la proposta de l’Alcaldia que ara ha explicat. Hi ha voluntat 
del conjunt de l’Ajuntament de donar suport a l’Aplec.  
 
El Sr. Guallar diu que en cap cas s’ha actuat de manera electoralista per part del grup de 
CiU, ja que la petició feta és un clam de la FECOLL. Els preocupa que no es facin les obres 
en els propers anys.  
 
El Sr. alcalde diu que el suport del Govern a la FECOLL és clar; creu que el Sr. Guallar 
hauria de retirar les acusacions d’electoralisme que ha fet abans. Cal ser curosos amb els 
recursos públics i creu que està clar el suport de la FECOLL a la proposta de l’Alcaldia, cosa 
que han fet pública. 
 
Es rebutja amb 13 vots en contra del grup del PSC i 11 vots a favor dels grups de CiU, PP, 
ERC  i ICV-EUiA.  
 
 
 
Punt núm. 42. Moció del grup municipal de CiU relativa a les condicions d'ús dels 
butlletins municipals, de la pàgina web i de la resta de mitjans de comunicació 
institucionals de l'Ajuntament 
 
 
El Sr. Gavín explica que el seu grup (i altres grups) han deixat en evidència que la 
representació dels grups de l’oposició és molt escassa en el conjunt de mitjans de 
comunicació públics municipals. Recorda que en temps passats el tema del qual es podria 
opinar en la revista municipal venia fixat per l’equip de govern, fet que es va superar. 
Considera que l’espai actual en la revista municipal suposa la mínima expressió de la 
pluralitat. En el web municipal l’absència dels grups és total. En darrer lloc diu que fa pocs 
dies ha sortit un monogràfic de la revista de la Paeria, amb l’argument d’explicar el PAM 
sense recollir tampoc l’opinió de la resta de grups politics.  Pels  motius abans expressats 
han volgut presentar aquesta  moció. També s’ha presentat perquè la legislació  empara que 
es reguli, mitjançant un reglament, tot allò que fa referència als mitjans de comunicació locals 
públics (art. 170.2 de la LMELC) i aquest reglament encara no existeix. Igualment explica 
que el síndic de greuges ha fet diferents resolucions en què demana que es facin aquestes 
normes que visualitzen la pluralitat dels ens locals. Llegeix la part dispositiva de la moció 
presentada inicialment pel grup de CiU. Explica igualment que s’han aconseguit aportacions 
de l’equip de govern que fa que es pugui donar suport a la moció, de manera 
transaccionada. Es dóna lectura a la proposta definitiva. S’ha entès que es podia treure la 
data límit de la proposta inicial per tal de facilitar el consens que la moció preveu. Agraeix la 
bona voluntat d’arribar a un acord i espera el suport de tots els grups a la proposta.  
 
La Sra. Rivadulla anuncia el suport a la moció. 
 
La Sra. Bergés diu que també donarà suport a la moció. Sobre el monogràfic del PAM no 
entén quin ha estat el motiu de la publicació. Pregunta si aquest número de la revista està 
inclòs en el pressupost habitual del butlletí. No se sap si és un número ordinari o 
extraordinari. El fet és que aquesta revista ha arribat a totes les bústies de la ciutat, cosa que 
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no es pot dir del programa de la  Festa Major. Hi ha moltes pàgines d’una PAM que no deixa 
de ser una declaració d’intencions. Aquesta publicació els  ha causat una preocupació 
important. Per això creuen molt necessari el reglament que preveu la moció.    
 
El Sr. alcalde respon que el butlletí municipal sobre el PAM és un número extraordinari, està 
suportat pressupostàriament en la partida de butlletins municipals normals i no creu que sigui 
propaganda  ni publicitat; al contrari, és l’eina fonamental de control per part dels ciutadans. 
Defensa aquest butlletí extraordinari per fer palès el compromís del Govern amb els 
ciutadans.  
 
El Sr. Zapater no comparteix l’opinió del Sr. alcalde i per això dóna suport a la moció. Creu 
que les publicacions de la Paeria no han de ser monocolors, com és el cas del monogràfic al 
que s’ha fet esment. Els grups de l’oposició també existeixen i això s’ha de veure reflectit en 
aquesta qüestió.  
 
El Sr. alcalde diu que, en els butlletins ordinaris, l’oposició té un paper rellevant, amb una 
columna. En un número extraordinari, com el del PAM, el tractament té aquest caràcter (de 
no ordinari).  
 
La Sra. Camps explica la part transaccionada de la moció, mantenint el compromís de 
treball immediat, però sense fixar un calendari d’acabament dels treballs, per tal de poder fer 
un debat més ampli. La voluntat és poder redactar el reglament de la manera més ràpida 
possible.  
 
El Sr. Gavín reitera els agraïments, especialment a l’equip de govern. Però, cal fer constar 
també  que si es presenta la moció és per corregir actuacions com les que ara es fan. Li 
preocupa que el Sr. alcalde no cregui que en un butlletí monogràfic, per informar, no sigui 
necessària l’opinió dels grups de l’oposició. Desitja que la conseqüència del reglament sigui 
corregir alguna de les qüestions que ara no estan resoltes. 
 
La Sra. Bergés diu que pensava que el monogràfic no era un número més del butlletí, ja que 
en aquest cas els grups havien de fer la seva aportació, en condicions ordinàries. Els 
preocupa que es trenqui una dinàmica  de participació com aquesta.  
 
El Sr. alcalde insisteix que es tracta d’un butlletí extraordinari per presentar el PAM i aquest 
programa el formula el Govern.  
 
S’aprova per unanimitat.  
 
 
Punt núm. 43.  Moció dels grups municipals de CiU i PP relativa al Museu de Lleida 
Diocesà i Comarcal 
 
El Sr. Guallar considera que aquesta moció té, per al seu grup, un fort calat identitari, fruits 
dels dos darrers esdeveniments sobre aquesta qüestió: la decisió del Tribunal de la Rota 
(que no ha volgut examinar la important documentació aportada des de Lleida sobre la 
titularitat dels fons del Museu)  i la darrera decisió d’una entitat ciutadana de presentar una 
demanda als jutjats de Lleida, demanat l’aplicació de l’usucapió amb relació a les obres 
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litigioses del Museu. Comenta unes  declaracions recents del bisbe en les quals manifesta 
que no vol que aquesta demanda prosperi. Explica la figura de la usucapió. El més important 
de la moció és reafirmar la unitat de la col·lecció i que aquest és el projecte cultural més 
ambiciós dels darrers anys a la ciutat, on han participat les administracions i la societat civil 
lleidatana. Creu que els acords proposats serviran per reafirmar-nos en aquests punts. 
Llegeix i explica la part dispositiva de la moció. Creu que cal superar polèmiques fictícies.  
 
La Sra. Rivadulla diu que sobre aquest tema tots hem parlat a bastament (en el Ple, en 
altres institucions i en molts debats). Explica que en el Parlament s’està intentant consensuar 
una moció. No voldria que avui sortíssim dividits del Ple, perdent força. Anuncia que votarà a 
favor dels punts 1, 2 i 4 de la moció, que considera molt importants. Creu que en el punt tres 
no hi podem afegir res més, ja que la via civil ja està oberta per l’entitat demandant i al seu 
dia es dictarà la sentència corresponent. Els seu grup havia proposat una esmena al punt 
tercer en què  s’instava el Consorci a reservar-se el dret d’acudir als tribunals civils quan la 
situació així ho reclamés i en el marc d’un acord unànime de les entitats consorciades; de la 
mateixa manera el Consorci vetllarà pels efectes que al seu dia pugui produir la sentència 
civil en el recurs iniciat per l’entitat Amics del museu de Lleida, en el sentit d’afermar-se en la 
unitat no disgregable de la col·lecció. El més important és que la col·lecció forma part del 
patrimoni de la Generalitat de Catalunya, que està catalogada i que forma part d’una unitat 
de col·lecció. Sempre amb una voluntat de diàleg i probablement amb dos seus: una a la 
Franja (a la ciutat de Fraga) i l’altra a Lleida.  
 
La Sra. Bergés diu que votaran en contra del tercer punt. No creu coherent que defensant la 
unitat de la col·lecció calgui trencar la unitat política, en un moment en què s’està treballant 
conjuntament d’una manera tranquil·la. No és convenient introduir la via civil en aquest 
moment delicat, des del punt de vista de les institucions públiques. Es pregunta fins a quin 
punt hem de lligar les decisions judicials  amb les decisions de la cambra parlamentària 
catalana. S’està  lluitant des de les institucions catalanes per la via política i per la via del 
diàleg. Segur que els nostres representants en el Consorci sabran estar a l’alçada de les 
circumstàncies, defensant el que tots hem aprovat força vegades. Reitera que la solució està 
en la via del diàleg. Anuncia el vot favorable als altres tres punts. La via civil ja està iniciada 
pels Amics del Museu i creu que el Consorci i les entitats públiques han de jugar un altre 
paper institucional. 
 
El Sr. Zapater diu que comparteix els postulats de la moció i per aquest motiu l’han subscrit. 
Hem de procurar mantenir, per damunt de tot, la unitat museística. Com a polítics i 
estudiants de la història de l’art hem de considerar que partir un museu no és ni pragmàtic, ni 
pedagògic, ni didàctic. No creu que una part del Museu hagi d’estar a Fraga.  Defensa les 
exposicions temporals com a instrument per mantenir la unitat museística, en el marc del 
diàleg. Cal adoptar una solució dialogada que acabi amb aquest problema.  
 
El Sr. Presseguer diu que el seu grup comparteix posició política i raons amb els grups 
d’ERC i d’ICV-EUiA. Votaran a favor dels punts de 1, 2 i 4 i en contra del punt 3. Qui ha de 
parlar en aquest moment és el Consorci del Museu que es reunirà la setmana vinent. El PSC 
creu que cal deixar les mans lliures al Consorci i especialment a les institucions que en 
formen part. Tots demanem unitat d’acció. També creu que cal deixar clar el suport a 
mantenir la col·lecció com a tal (inscrita en el Catàleg de Patrimoni Cultural Català) i 
reconèixer explícitament la unitat de la col·lecció. D’altra banda cal promoure acords per a la 
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gestió conjunta de la col·lecció, amb independència que hi hagi diverses seus museístiques 
dins l’àmbit territorial que històricament va generar les obres en litigi. També estan a favor de 
limitar l’autorització (si es produeix) de la petició de traslladar les obres, condicionant-la al 
compliment de tots els requisits establerts en la resolució del Departament de Cultura del dia 
5 d’abril. També defensa que les obres estiguin en el Museu de Lleida fins que no s’arribi a 
cap acord consensuat de gestió.  
 
El Sr. Guallar diu que té tot el sentit del món presentar ara aquesta moció. L’Ajuntament de 
Lleida forma part del Consorci i és bo que tots plegats puguem adoptar els acords que 
creguem necessari per tal que el Sr. alcalde els pugui defensar. Aquesta és la voluntat de la 
moció. Reitera que els fets que han succeït recentment donen també sentit a la moció. En 
paral·lel, al Parlament de Catalunya, s’adoptaran les resolucions que s’escaiguin, però això 
no impedeix que des de l’Ajuntament de Lleida es facin propostes sobre un museu que és a 
la nostra ciutat. No volem polemitzar ni portar a terme discussions estèrils. Agraeix el 
posicionament dels grups en els tres punts en que hi ha consens. Sobre el tercer punt de la 
moció defensa que l’Ajuntament plantegi en la reunió del Consorci comparèixer en la via civil. 
Critica la Resolució esmentada del Departament de Cultura, de 5 d’abril (impugnada davant 
el TSJC per la Diputació de Lleida), ja que considera que avala la descatalogació, tot i que 
sigui amb condicions.  També considera que el Museu no ha de tenir dos seus i que la millor 
solució són les exposicions temporals, també sempre en el marc de solucions dialogades.  
 
La Sra. Bergés creu que el punt tercer de la moció trenca la unitat que s’havia mantingut 
durant tot el procés. Reitera que cal esperar la reunió del Consorci, on tots estem 
representats, per avaluar l’evolució del cas.  
 
El resultat de la votació separada està reflectit en la part dispositiva de l’acta.  
 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
 
Primera. Pregunta feta per  la Sra. Rivadulla. En el Ple del 5 d’octubre de 2007 el Grup 
Municipal d’ICV-EUiA va presentar una moció, de la qual dos dels acords van ser aprovats, 
segons els quals l’Ajuntament de Lleida nomenarà una persona responsable per coordinar 
les distintes actuacions relacionades amb la mobilitat en bicicleta i crearà una Comissió a 
favor de la bicicleta per tal de desenvolupar el Pla director. En vista d’aquestes 
consideracions pregunta: Està previst aquest nomenament?  Per quan es preveu la creació 
de l’esmentada comissió?. 
 
El Sr. alcalde diu que es crearà la comissió i passa la paraula a la regidora Sra. Mestres. 
La Sra. Mestres explica que es preveu la creació d’aquesta comissió quan es posi en marxa 
el programa participatiu del Pla de mobilitat urbana. Està prevista la convocatòria dels grups 
de treball abans d’aquest estiu. Les persones responsables de coordinar els treballs del Pla 
de mobilitat urbana i el futur  Pla director de la bicicleta són el Coordinador de projectes i 
obres de l’Ajuntament (Sr. Fernando Cequier) i el cap de Secció de Mobilitat de l’Ajuntament.  

 
La Sra. Rivadulla demana que es faciliti aquesta resposta per escrit. El Sr. alcalde manifesta 
que la resposta  li donaran per escrit.  
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Segona. La Sra. Bergés formula una pregunta. Comenta que el passat dia 22 de maig, la 
web de Turisme de Lleida publicava les dades de l’Observatori Turístic corresponents a l’any 
2007, tres hores desprès d’una queixa del grup municipal d’ERC. Comenta la utilitat 
d’aquestes dades que ajuden a millorar els serveis i valorar els aspectes positius. Explica 
que aquestes dades s’elaboren com a resultat d’un conveni amb la UdL. Pregunta per quin 
motiu ha calgut esperar tot un any per conèixer els resultats de les enquestes de 
l’Observatori i si aquestes tindran continuïtat en el temps.  
El Sr. alcalde diu que la continuïtat hi serà, ja que es tracta d’una bona eina de treball que 
va posar en marxa el Govern passat. La Sra. Mínguez diu que no s’ha  esperat un any per 
tenir els resultats de l’enquesta de l’any 2007, ja que el treball comença justament quan 
finalitza l’exercici. Cal recopilar les dades, fer l’estudi, la presentació, etc. Això provoca dos o 
tres mesos de feina i a partir d’aquest moment és quan es poden presentar. S’havien 
d’introduir a la pàgina web però va haver un error de “lincatge” (lligam) perquè fossin 
públiques (només es podia tenir accés des de dins) i fruit de la roda de premsa d’ERC es va 
detectar aquest error i per això en dues hores ja es podia disposar de les dades de forma 
pública.  Demana que si alguna altra vegada es detecta alguna qüestió similar es truqui 
directament els responsables per solucionar el problema.  
 La Sra. Bergés diu que el retard és d’un any, ja que l’elaboració de les dades és 
semestral. Mancava la publicació del primer semestre de 2007 i s’ha publicat cinc mesos 
desprès de finalitzar l’any sencer. No cal un termini tant llarg pel tractament de les dades. 
Defensa que l’oposició faci servir els instruments que consideri més adients per 
desenvolupar la seva tasca. Expressa els seus dubtes del motiu pel qual ningú s’hagi adonat 
d’aquest fet durant tot un any.  
La Sra. Mínguez insisteix en la data de 31 de desembre de 2007 i que el recull de les dades 
s’ha fet en temps i forma. El problema ha estat en com s’ha arribat a transmetre. Estava 
previst en el proper Consell d’Administració de Turisme presentar el resultats de l’enquesta. 
El Sr. alcalde diu que les raons han estat exclusivament tècniques i que no hi ha hagut cap 
altra raó per a no fer públiques les dades.  
 
Tercera. El Sr. Montanya explica que el proper 14 de juny s’inaugurarà l’Expo Saragossa 
2008. Comenta diverses dades sobre generació de llocs de treball, desplaçaments, turisme, 
ingressos que produirà, etc. Lleida està a 32 minuts de Saragossa i aprofitant la capitalitat de 
Lleida dins l’àrea d’influència d’aquest singular esdeveniment fem les següents preguntes: 
Primera. Si l’Ajuntament de Lleida i el seu paer en cap, han signat algun tipus de conveni o 
protocol en ferm amb l’Ajuntament de Saragossa així com amb l’organització de la mostra 
pel que fa a projectar i promocionar la nostra ciutat en el marc de l’exposició internacional. 
Segona.- Si des de l’Ajuntament es disposa de dades quantificades o s’ha fet algun tipus 
d’estudi en la línia d’aprofitar per a Lleida l’oportunitat d’aquest esdeveniment. 
El Sr. alcalde diu que hi hauran accions específiques de promoció de Lleida que es basaran 
en l´ús de dos espais en els pavellons de Catalunya i d’Espanya. Un assegura la presència 
en quant a mitjans (fotogràfica, essencialment) i en l’altre es desenvolupen accions 
específiques. Hi ha un dia dedicat de manera concreta a Lleida i a la promoció de la ciutat. 
També s’ha demanat una data per fer una visita oficial de la corporació municipal, que també 
tindrà un repercussió mediàtica.  
La Sra. Mínguez diu que les ciutats no participen directament en aquesta Expo; hi són els 
pavellons de l’Estat espanyol i de Catalunya. La representació de Catalunya la porta 
directament el Departament de Presidència de la Generalitat; serà genèrica però Lleida i el 
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seu territori tindran un tractament especial (tant per la proximitat com per la importància de 
l’aigua com a recurs). Hi ha altres accions previstes com la presentació de la ciutat els dies 
11 i 12 de setembre i s’estan organitzant activitats, conjuntament amb la Diputació de Lleida. 
Avançaran informació més concreta en el seu moment. Hi haurà un estand informatiu a 
l’estació de ferrocarril de Saragossa la primera quinzena de setembre i altres actuacions 
promocionals en trens, hotels de Lleida, etc. (ho explica amb detall).  
El Sr. alcalde comenta  com a detall, que  l’exposició de piragües de  l’artista Lleidatà 
Ermengol serà present a l’Expo durant el mes d’agost.  
El Sr. Montanya agraeix la informació i demana que es faci el màxim esforç per reforçar la 
plena incidència de l’ Expo en la ciutat de Lleida.  
 
Quarta. El Sr. Zapater formula un prec. Explica que l’Ajuntament ha de garantir la 
participació dels regidors i dels grups municipals en els òrgans d’informació i difusió 
municipal. En aquest sentit i atesa la dificultat de poder expressar les pròpies iniciatives o 
propostes endegades en el sí de la Corporació, formula el següent prec:  
Que la publicació de l’Ajuntament de Lleida, LA PAERIA, posi a disposició de cada Grup 
Municipal una plana dins de la revista per tal d’expressar sense les limitacions actuals; creu 
que aquesta proposta no plantejaria cap problema important d’edició ni de maquetació. 
El Sr. alcalde pren nota del prec i es remet a la moció que s’ha aprovat en aquest Ple de 
forma unànime relativa al compromís de fer el reglament de participació ens els llocs de 
difusió d’informació municipal. Remetrà aquest prec a l’àmbit de discussió del reglament.  
 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari 

Vist i plau 
L´alcalde

 


